
nummer partij vraag bladzijde antwoord
170 D66 U geeft bij een heel aantal incidentele posten aan dat deze worden 

omgezet tot structurele kosten. Kunt u aangeven welke algemene 
afweging hieraan ten grondslag ligt en op basis van welke voorwaarden 
wordt besloten over te gaan tot structurele kosten? Heeft u hier een 
algemeen kader voor om het moment hiervoor te bepalen?

1 Naar aanleiding van de tegenvallende resultaten van de eerste halfjaarrapportage 2019 heeft ons college besloten dat er 
maatregelen worden moeten getroffen om het begrotingsevenwicht voor 2019 te herstellen. Om die reden is er bewust voor 
gekozen om aanpassingen in de halfjaarrapportage waar mogelijk alleen voor 2019 op te voeren. 

94 GL Programma verkeer en vervoer (blz. 11) ontbreekt in de inhoudsopgave 2 Dit zal in de definitieve versie worden gecorrigeerd.

1 VVD Meicirculaire wordt verwacht.VVD neemt aan dat gemeente wel alvast 
begonnen is met maatregelen om gevolgen op te vangen.Is er al bv een 
uitgavenstop voor nieuwe projecten en inhuur externen?

3 Inmiddels zijn de financiële consequenties van de meicirculaire bekend en heeft het inkoopbureau H10  een nieuwe prognose 
van de kosten van de jeugdhulp 2019 afgegeven. In een afzondelijke raadsinformatiebrief wordt een pakket aan maatregelen 
voorgesteld om het begrotingsevenwicht voor 2019 te herstellen.

124 CDA Het bedrag van 318.050 dat aan de reserves wordt onttrokken is 
waarschijnlijk incidenteel en niet anders te dekken; waar vinden wij dit 
bedrag in de eindsaldi terug?

3 Deze mutatie is budgettair neutraal. 

2 VVD In 2019 geen nieuw beleid. Bezuinigen en aanpassen begroting 2019 
aan tegenvallers is toch wel degelijk nieuw beleid?

4 Bezuinigingen en aanpassen begroting 2019 vanwege tegenvallers is geen nieuw beleid. Het zijn aanpassingen van het huidige 
beleid.

3 VVD Meerjarenbegroting laat vele positieve jaren zien. Zijn ook hier de 
ramingen weer te optimistisch?

4 De begroting is reëel geraamd. Natuurlijk kunnen in de toekomst altijd exogene factoren bestaan waardoor de begroting 
beïnvloed wordt.

22 RB waaruit baseert u dat de structurele gevolgen na voorjaarsnota en 
kadernota  positief zal zijn ? (v) 2020-2023 graag onderbouwen.

4 De begroting is reëel geraamd. Natuurlijk kunnen in de toekomst altijd exogene factoren bestaan waardoor de begroting 
beïnvloed wordt.

4 VVD Weerstandsvermogen uitstekend houden. Prima, maar kan dat ook 
door risico’s weg te werken en is “uitstekend”  alleen maar 
windowdressing?

5 De opgenomen risico's zijn objectief bepaald. Het BBV schrijft voor dat een paragraaf Weerstandvermogen in de begroting en 
jaarstuken moet worden opgenomen. De ratio voor het weerstandsvermogen is conform de "Nota weerstandsvermogen en 
risicomanagement", vastgesteld door de Raad 17 december 2013.

nummer partij vraag bladzijde antwoord
23 RB Extra lasten college:Waarom is er geen rekening gehouden met de 

kosten van extra ambtelijke ondersteuning, wat zullen deze kosten zijn
7 De bestuursadvisering kan worden opgepakt binnen de bestaande organisatie. Door intern te schuiven is hiervoor geen extra 

formatie nodig. De capaciteit van het bestuurssecretariaat is met de komst van het huidige college uitgebreid. De kosten hiervan 
worden opgevangen binnen het budget van het domein Bedrijfsvoering.

24 RB Lobbystrategie: waarvoor/ waaraan gaat u  de €18.000,- besteden ? 
Graag een onderbouwing wat u verstaat onder  “Lobbystrategie”.?

7 De lobbystrategie richt zich op het versterken van de positie van Rijswijk in de regio en het creëren van draagvlak. Een 
lobbystrategie gaat onder andere over het formuleren van een kernboodschap (waar staan we voor, waar gaan we voor, wat 
komen we brengen en wat willen we halen) en een gedegen stakeholdersanalyse.  De lobbystrategie sluit aan bij de motie 
“Beatrixlaan: tunnel of buitenom” (8 november 2018).
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95 GL Lobbystrategie: wat is het doel / zijn de doelen hiervan? 7 De lobbystrategie richt zich op het versterken van de positie van Rijswijk in de regio en het creëren van draagvlak. Een 
lobbystrategie gaat onder andere over het formuleren van een kernboodschap (waar staan we voor, waar gaan we voor, wat 
komen we brengen en wat willen we halen) en een gedegen stakeholdersanalyse.  De lobbystrategie sluit aan bij de motie 
“Beatrixlaan: tunnel of buitenom” (8 november 2018).

96 GL Waarom valt Lobbystrategie onder programma algemeen bestuur en 
organisatie en niet onder programma verkeer en vervoer?

7 de lobbystrategie richt  zich in algemene zin op dossiers van strategische aard waar Rijswijk als organisatie en bestuur zich 
verhoudt tot (regionale) stakeholders. Dossiers vallen binnen de driehoek ruimte - economie - mobiliteit, met accent op de 
verstedelijkingsopgave. 

102 Wij. In het jaarstuk 2018 stond dat de pensioenverplichting toen is 
verhoogd met 162.000 en nu in 2019 zal het met 217.000 stijgen maar 
vervolgens elk jaar dalen. Bijzondere verwachting lijkt mij aangezien 
dat de trend niet volgt.

7 Er wordt rekening mee gehouden dat de rekenrente in de komende jaren langzaam zal stijgen, waardoor de gekapitaliseerde 
waarde van de pensioenverplichtingen afnemen.

135 GBR Lobbystrategie: naar wij begrepen hebben zijn er onder het vorig 
college reeds offertes uitgevraagd bij verschilllende lobbybureaus. Zijn 
deze offertes voor het huidige college valide genoeg om er mee verder 
te gaan ? Gaarne motiveren. Wat kunnen wij verwachten voor de 
gevraagde € 18.000?

7 Ja er zijn meerdere offertes gevraagd. Prijs, kwaliteit en vertrouwen in goede samenwerking hebben geleid tot een keuze. De 
lobbystrategie richt zich op het versterken van de positie van Rijswijk in de regio en het creëren van draagvlak. Een 
lobbystrategie gaat onder andere over het formuleren van een kernboodschap (waar staan we voor, waar gaan we voor, wat 
komen we brengen en wat willen we halen) en een gedegen stakeholdersanalyse.  De lobbystrategie sluit aan bij de motie 
“Beatrixlaan: tunnel of buitenom” (8 november 2018).

148 GBR Wat is de reden voor de verhoging van 10.000 euro voor de 
rekenkamerfunctie in 2020 t.o.v. 2019?

7 Er is geen verhoging voor 2020 t.o.v. 2019.  Het budget voor 2020 is gelijk aan het budget voor 2019. De dekking voor 2019 is 
gevonden in de post economische aangelegenheden.

160 BvR Wachtgeld wethouders: Voldoen de wachtgeldhouders aan de 
sollicitatieplicht?

7 Ja, zij voldoen aan de sollicitatieplicht. Proambt toetst dit voor de gemeente 

nummer partij vraag bladzijde antwoord
5 VVD Handhaving. De VVD is daar voor, maar we lezen hier alleen maar 

plannen coordineren  en voorbereiden. Wordt er ook feitelijk 
gehandhaafd?

8 Er wordt uiteraard ook gehandhaafd. De aanpak overlast zomeractiviteiten bestaat uit vier vier bouwstenen. Twee in de 
voorbereiding (interne communicatie en externe communicatie) en twee in de uitvoering (schoonhouden en handhaven). Op 
oudjaarsavond zijn altijd meerdere politie-eenheden op straat.

25 RB de €45.000,- Zomeractiviteiten en Oudejaarsavond inzet: Graag een 
onderbouwing/ specificatie hoe u tot dit bedrag bent gekomen.

8 De bedragen zijn ramingen voor de geïntensiveerde communicatie (ca. 15.000), extra bebording (ca. 8.000), extra faciliteiten 
zoals dixies (ca. 6.000), optionele inhuur op piekmomenten (ca. 10.000) en voorlichtingsmateriaal (ca. 6.000). De evaluaties 
zullen moeten uitwijzen in hoeverre dit voldoet en of het gewenste resultaat is bereikt.

26 RB Buurtpreventieteam: de €6.060,- geeft u aan dat het niet toereikend is, 
graag een onderbouwing/ specificatie van de kosten.

8 Het bedrag dat is geraamd is voor burgerparticipatie. Hieronder vallen zowel buurtpreventie als burgernet. In augustus 2010 
besloot het college om deel te nemen aan Burgernet. Toen is ook een convenant gesloten met de politie. De bijbehorende 
financiële verplichting bedraagt jaarlijks € 5.700,-. Om additionele uitgaven voor buurtpreventie te kunnen bekostigen, zoals 
materialen en jaarlijks terugkerende basistrainingen, is ophoging van het huidige budget noodzakelijk. 

171 D66 Er is aangegeven voor buurtpreventie elk jaar 6.060 euro is geraam. Uit 
de tekst is niet duidelijk of het budget na verhoging met 10.000 
toereikend is, nog wat het totaal van de kosten is en welke 
onderverdeling hier in gemaakt wordt. Kunt u aangeven: Wat het 
voorstel is voor de totale reservering in relatie tot de de totale kosten 
in 2017 en 2018? Wat uit de kosten voor burgernet wordt betaald? 
Met hoeveel nieuwe teams wordt in de kosten rekening gehouden?

8 Het bedrag dat is geraamd is voor burgerparticipatie. Hieronder vallen zowel buurtpreventie als burgernet. In 
augustus 2010 besloot het college om deel te nemen aan Burgernet. Toen is ook een convenant gesloten met de 
politie. De bijbehorende financiële verplichting bedraagt jaarlijks € 5.700,-. Om additionele uitgaven voor 
buurtpreventie te kunnen bekostigen, zoals materialen en jaarlijks terugkerende basistrainingen, is ophoging van het 
huidige budget noodzakelijk. Er is rekening gehouden met de vorming van drie nieuwe teams, elk bestaande uit 15 
personen. 

programma Openbare Orde en Veiligheid



27 RB Buurtpreventieteams: € 10.000,- , graag een specificatie hoe dit bedrag 
is opgebouwd. 

8 Het bedrag omvat de kosten die gepaard gaan met trainingen van zowel de bestaande als de nieuw te vormen 
buurtpreventieteams op het gebied van EHBO en gespreksvaardigheden.Deze zijn genoemd in het rapport ‘Dynamiseren 
Buurtpreventie’ dat op 28 mei j.l. is vastgesteld door het college. De kosten voor EHBO-cursussen worden geraamd op € 4.200 en 
de trainingen gespreksvaardigheden op € 7.000 (uitgaande van zeven teams).

28 RB Burgernet: 5.700,- welke resultaten heeft het opgeleverd voor Rijswijk? 8 Burgernet heeft tot doel invulling te geven aan de wens van de overheid en burger om gezamenlijk herkenbaar bij te dragen aan 
de veiligheid in de woonomgeving. Dit wordt bereikt door burgers vanuit de woon- en werkomgeving op directe wijze te 
betrekken bij bijv. het vinden van personen of getuigenoproepen. Rijswijk heeft inmiddels 3684 deelnemers.

29 RB Veiligheidshuis: €13.200,- welke resultaten heeft het opgeleverd voor 
Rijswijk

8 Het Veiligheidshuis is een samenwerkingsverband tussen het Zorg- Straf en Bestuurlijke keten. Het doel van dit 
samenwerkingsverband is het voorkomen en terugdringen van recidive, overlast en criminaliteit. Afhankelijk van de 
problematiek in de casus is de inzet van het Veiligheidshuis meer of minder intensief; een advies of doorverwijzing naar een 
organisatie, het verbinden van ketenpartners die samen kunnen optrekken in een casus of het opstellen van een integraal plan 
van aanpak in een breed focusoverleg. Voor Rijswijk levert deelname aan het Veiligheidshuis, naast dat inwoners van Rijswijk op 
het Veiligheidshuis besproken worden in een focusoverleg, ook gebruik gemaakt kan worden van de expertise van het 
Veiligheidshuis op verschillende thema's en pilots (bijvoorbeeld Pilot Verwarde Personen. In 2018 zijn, naast adviezen of 
doorverwijzingen, vier focusoverleggen over Rijswijkse inwoners gehouden. Een focusoverleg m.b.t. een persoon vindt meerdere 
keren plaats en is dus een langdurig proces.

30 RB De €14.260,- “ reguliere aanpak”, wat moeten wij verstaan onder 
regulier?

8 Reguliere aanpak is de aanpak zoals deze hierboven is beschreven. 

31 RB Het Periodieke Bestuurlijk Overleg ( alle burgemeesters) van het 
Veilighuis zijn akkoord gegaan met een structurele bijdrage aan het 
Veilighuis.

8 Het college heeft in 2013 het besluit genomen om deel te nemen aan het Veiligheidshuis en heeft de raad met een brief 
(Corsanr. 13.024724) hierover geinformeerd.

32 RB Is dit ooit aan de raad voorgelegd? ( €24.260,-) in een raadsvoorstel? 8 Het college heeft in 2013 het besluit genomen om deel te nemen aan het Veiligheidshuis en heeft de raad met een brief 
(Corsanr. 13.024724) hierover geinformeerd.

97 GL Graag een toelichting op de intensivering oudejaarsinzet (voorlichting 
en handhaving) en een onderbouwing van het bedrag van € 15.000.

8 Nog steeds brengt de oud- en nieuwviering schade met zich mee. Dit jaar willen we daar een intensievere aanpak op. Daarbij 
wordt gedacht aan communicatie (ca. 5.000), preventieve maatregelen (voorlichting, ca. 4.000) en gerichtere handhaving (ca. 
6.000). Het betreft ramingen. De evaluatie zal moeten uitwijzen in hoeverre dit voldoet en of het gewenste resultaat is bereikt.

98 GL Bijdrage veiligheidshuis: waarom wordt een afspraak die eind 2014 is 
gemaakt, nu pas als structurele kosten opgevoerd?

8 De kosten voor het veiligheidshuis werden steeds stuctureel opgevoerd. In de loop der jaren is de te leveren bijdrage verhoogd. 
Deze verhoging is niet direct meegenomen in de ramingen.

103 Wij. Cybercrime is een nationaal en zelfs mondiaal probleem. Waarom 
moet de gemeente hieromtrent een doorlopende publiekscampagne 
voeren gericht op bewoners en het bedrijfsleven. En dat maar liefst € 
4.000 in 2019 heeft gekost? Is het niet handig de overheid (BZK, Politie, 
Wiv..) hierbij te betrekken en dit landelijk te laten oppakken? I.p.v. 
kosten maken uit de gemeentekas voor enkel symptomen bestrijden?

8 Lokale preventie gericht op bestrijding van internetcriminaliteit is effectief in samenhang met de strafrechtelijke aanpak door 
politie en justitie. Het stimuleren van verantwoord internetgebruik kan internetcriminaliteit voorkomen. In de lokale campagne 
en de bijeenkomst die gericht is op elke Rijswijker wordt laagdrempelig zowel aan de invivduele bewoner als aan het 
bedrijfsleven aandacht besteed. Dit vraagt eenmalig een investering. Het campagne-materiaal kan meermaals worden gebruikt.

173 D66 Cybercrime: De kosten staan nu als incidenteel opgenomen onder 
handhaving. Is de verwachting dat deze kosten zich structureel gaan 
voordoen, gezien de huidige ontwikkelingen? Gaat het om een 
integrale aanpak samen met totale beleid rondom digitale vaardigheid, 
cyber awareness en ontwikkelingen voor inwoners en bedrijven?

8 De kosten worden nu incidenteel door BO/OOV  gedragen. Het aangeschafte preventie-materiaal is geschikt voor meermaals 
gebruik door de gemeente en is gericht op verschillende doelgroepen.



172 D66 Voor ondermijning is het project OPHIS aangegeven. Kent dit project 
geen vervolg na 2019? Zijn deze kosten in te schatten om in ieder geval 
een structureel zicht te krijgen op de inzet die nodig is? Kan dit anders 
meegenomen worden in het onderzoek mbt OPHIS?

8 Dit project loopt ook door na  2019. Hiervoor is capaciteit bij OOV voorzien. Het voorgestelde onderzoek kan inzicht verschaffen 
in de benodigde inzet voor
de toekomst.

120 CDA Waarom zijn de kosten voor opruimwerkzaamheden van zwerfafval in 
verband met zomeractiviteiten opgevoerd bij het beleidsproduct 
wegen , straten en pleinen van Programma verkeer en vervoer?

8 Daar horen ze thuis. Het betreft een uitbreiding van bestaande werkzaamheden (vaker in het weekend).

125 CDA De inzet en coördinatie t.b.v. zomeractiviteiten en oudejaar betreft 
gemeentelijke diensten, politie en branweer; waarom valt dit niet 
onder het reguliere werk?

8 In het reguliere werk wordt dit uiteraard ook meegenomen, maar om betere resultaten te krijgen doen we dit jaar een 
intensivering.

33 RB Bemiddeling en mediatio Bijdrage van €7.700,- :  waarom is hier nooit 
budget voor geraamd

9 De bijdragen voor afgelopen jaren werden uit de algemene post van Veiligheid bekostigd. Dit budget is gehalveerd. Dat is de 
reden om structureel te ramen. 

34 RB Is er al bemiddeling geweest, zo ja, hoeveel keer dit jaar? Wat heeft de 
bemiddeling opgeleverd?

9 Er zijn zes casussen aangemeld bij B&M. Drie ervan zijn nog in behandeling. Een is afgerond. Twee casussen zijn (nog) niet 
gestart.  B&M wordt met name ingezet bij zeer complexe multiproblematische conflicten. Per casus wordt veel inzet gepleegd 
om te komen tot een geslaagde mediation. 

35 RB Buurtonderzoek: €50.000,-:In 2017 geeft u aan mee te hebben gedaan 
aan de Veiligheidsmonitor, de kosten zijn niet eerder beraamd, had u 
ze wel begroot in 2018?

9 De veiligheidsmonitor is een tweejaarlijks onderzoek. Daarom in 2018 niet geraamd en voor 2019 opnieuw begroot. De 
veiligheidsmonitor levert gerichte veiligheidsinformatie op per wijk zodat (ambtelijke) capaciteit gericht en effectief kan worden 
ingezet ter bestrijding van onveiligheidsgevoelens en ten behoeve van sociale cohesie. Er wordt nu voorgesteld om dit een jaar 
door te schuiven.

36 RB Regionale Informatie en Expertise:€ 15.000,- :Graag een onderbouwing 
wat het RIEC voor Rijswijk heeft betekend in bv 2018.

9 De regionale bestuurlijke aanpak van georganieerde criminaliteit is door het RIEC ontwikkeld sinds 2009. Gefinancierd door het 
Rijk en de gemeente Den Haag. Rijswijk heeft daarbij personele capaciteit geleverd. Met het ondermijningsfonds heeft het Rijk 
voor de komende drie jaar een financiele impuls gegeven ter intensivering van de aanpak gekoppeld aan regionale en lokale 
projecten. Waaronder de opzet van een vergunningenstelsel voor de automotive branche in Rijswijk. Het RIEC heeft in 2018 voor 
Rijswijk de volgende produkten opgeleverd. Onderzoek Digitaal opkoopregister en -loket. Coordinatie districtelijke 
ondermijningstafel, werkgroep kansspelen, procesbegeleiding landelijk ondermijningsfonds. Het RIEC adviseert de gemeente 
daarnaast op het gebied van BIBOB, bijvoorbeeld in het kader van vergunningen. De door de stuurgroep RIEC 
voorgestelde voorgenomen financiele bijdrage aan het RIEC per inwoner (voor Rijswijk geraamd op 15.000) wordt in het 
Regionaal Bestuurlijk Overleg geagendeerd en daarna lokaal vastgesteld. Voor deze nominale bijdrage kan Rijswijk terugvallen 
op de expertise en capaciteit van het RIEC en de regionale partners. 

37 RB Waarom komt het RIEC niet uit met de financiering uit het rijk? 9 Het Rijk en de gemeente Den Haag hebben de afgelopen 10 jaar het RIEC gefinancierd mede ten behoeve van de 
regiogemeenten. Inmiddels is RIEC toe aan de volgende stap naar een structurele voorziening die ingebed is in de regio. Aan alle 
deelnemende gemeenten wordt hiervoor om een bijdrage wordt gevraagd.

38 RB Is stuurgroep RIEC gemachtigd om te bepalen dat Rijswijk €0,27 per 
inwoner moet gaan betalen?

9 De stuurgroep RIEC is daartoe niet gemachtigd. Er is een voorstel geschreven voor de nominale bijdrage per inwoner in de regio 
aan het RIEC. Dit voorstel wordt door de stuurgroep RIEC in het eerstvolgende RBO ter besluitvorming voorgelegd. 

39 RB OPHIS: €40.000,- ( eigen geld) u heeft reeds eerder € 55.000 van het 
rijk toegekend gekregen.

9 Rijswijk heeft aan het Rijk een ruimere bijdrage uit het Ondermijningsfonds gevraagd maar niet gekregen. Verbetering van de 
bestuurlijke informatie positie over criminogene branches, locaties en organisaties draagt bij  aan een beter investerings- en 
vestigingsklimaat in de gemeente voor bonafide bedrijvigheid. De investering van het ondermijningsfonds in een 
vergunningstelsel is daarvoor een peiler. De toekenningsprocedure voor het ondermijningsfonds is inmiddels afgerond en de 
bedragen zijn toegekend voor de komende drie jaar. Heronderhandelen met het ministerie van Justitie en veiligheid daarover is 
niet mogelijk. Een eenmalige financiele impuls aan OPHIS voor analyse, onderzoek en evaluatie is de andere peiler. Dit levert 
nieuwe kennis en inzichten op voor vervolgmaatregelen op het gebied van de ondermijningsaanpak.



40 RB Heeft u aangegeven bij het rijk dat € 55.000,- eigenlijk niet voldoende 
is? Als u kan onderbouwen dat u extra € 40.000,- heeft berekend, 
wellicht mogelijk om hier nog in gesprek over te gaan met het rijk? 

9 Rijswijk heeft aan het Rijk een ruimere bijdrage uit het Ondermijningsfonds gevraagd maar niet gekregen. Verbetering van de 
bestuurlijke informatie positie over criminogene branches, locaties en organisaties draagt bij  aan een beter investerings- en 
vestigingsklimaat in de gemeente voor bonafide bedrijvigheid. De investering van het ondermijningsfonds in een 
vergunningstelsel is daarvoor een peiler. De toekenningsprocedure voor het ondermijningsfonds is inmiddels afgerond en de 
bedragen zijn toegekend voor de komende drie jaar. Heronderhandelen met het ministerie van Justitie en veiligheid daarover is 
niet mogelijk. Een eenmalige financiele impuls aan OPHIS voor analyse, onderzoek en evaluatie is de andere peiler. Dit levert 
nieuwe kennis en inzichten op voor vervolgmaatregelen op het gebied van de ondermijningsaanpak.

104 Wij. We hebben in Nederland de Nationale ombudsman, deze instantie 
zorgt ervoor dat de burgers (ook die van Rijswijk) geholpen worden als 
er sprake is van en conflict tussen overheidsinstanties. Wat is de 
meerwaarde om aangesloten te worden bij B&M? waarbij nog eens 
een financiële verplichting op jaarbasis van ca. € 7.700 betrokken is. 
Waarom moeten deze kosten structureel in het gemeentelijke budget 
worden geraamd?

9 Bemiddeling & Mediation is bedoeld voor conflicten tussen buren, groepen etc. en is niet bedoeld voor conflicten tussen 
overheid en burgers. B&M is een meerwaarde voor Rijswijk omdat B&M de zwaardere casussen oppakt die niet door 
Buurtbemiddeling opgepakt kan worden. Te denken aan casussen waarbij ook strafrechtelijke componenten aan zitten. 

105 Wij. Waarom weer een Buurtonderzoek sociale veiligheid en weer een 
budget van € 50.000 aan te koppelen? ik vraag mij op recht af wat de 
meerwaarde is van zo een onderzoek? De fatsoenlijke rijswijkse 
inwoners willen maar 1 ding, veilige en leefbare leefomgeving en daar 
hoef er niet steeds een onderzoek voor te worden uitgevoerd?

9 De veiligheidsmonitor is een tweejaarlijks onderzoek. Daarom in 2018 niet geraamd en voor 2019 opnieuw begroot. De 
veiligheidsmonitor levert gerichte veiligheidsinformatie op per wijk zodat (ambtelijke) capaciteit gericht en effectief kan worden 
ingezet ter bestrijding van onveiligheidsgevoelens en ten behoeve van sociale cohesie. Er wordt nu voorgesteld om dit een jaar 
door te schuiven.

106 Wij. Voor de stuurgroep RIEC moet Rijswijk structureel jaarlijkse een 
bijdrage van € 15.000 leveren.Waar haalt u dit  budget vandaan? 
Waarom moet Rijswijk financieel bijdragen aan iets wat primair de 
verantwoordelijkheid is van de overheid?

9 De regionale bestuurlijke aanpak van georganieerde criminaliteit is door het RIEC ontwikkeld sinds 2009. Gefinancierd door het 
Rijk en de gemeente Den Haag. Rijswijk heeft daarbij personele capaciteit geleverd. Met het ondermijningsfonds heeft het Rijk 
voor de komende drie jaar een financiele impuls gegeven ter intensivering van de aanpak gekoppeld aan regionale en lokale 
projecten. Waaronder de opzet van een vergunningenstelsel voor de automotive branche in Rijswijk. Het RIEC heeft in 2018 voor 
Rijswijk de volgende produkten opgeleverd. Onderzoek Digitaal opkoopregister en -loket. Coordinatie districtelijke 
ondermijningstafel, werkgroep kansspelen, procesbegeleiding landelijk ondermijningsfonds. Het RIEC adviseert de gemeente 
daarnaast op het gebied van BIBOB, bijvoorbeeld in het kader van vergunningen. De door de stuurgroep RIEC 
voorgestelde voorgenomen financiele bijdrage aan het RIEC per inwoner (voor Rijswijk geraamd op 15.000) wordt in het 
Regionaal Bestuurlijk Overleg geagendeerd en daarna lokaal vastgesteld. Voor deze nominale bijdrage kan Rijswijk terugvallen 
op de expertise en capaciteit van het RIEC en de regionale partners. 

126 CDA Rijswijk voert al langer de Veiligheidsmonitor uit; waarom was dit nu 
niet meer begroot in het reguliere budget? Of is dit budget aan andere 
extra’s toegedicht?

9 De veiligheidsmonitor is een tweejaarlijks onderzoek. Daarom in 2018 niet geraamd en voor 2019 opnieuw begroot. De 
veiligheidsmonitor levert gerichte veiligheidsinformatie op per wijk zodat (ambtelijke) capaciteit gericht en effectief kan worden 
ingezet ter bestrijding van onveiligheidsgevoelens en ten behoeve van sociale cohesie. Er wordt nu voorgesteld om dit een jaar 
door te schuiven.

136 GBR Kosten handhaving zomeractiviteiten en oudejaarsavond: er wordt nu 
structureel meerjarig € 45.000 extra budget gevraagd. Zou het niet 
logisch zijn om het budget te beperken tot de jaarschijf 2019 en 2020 
en pas na evaluatie te bezien of het structureel doorzetten dan 
noodzakelijk is? Gaarne motiveren

10 Beide programma's zullen geëvalueerd worden. Indien de evaluaties laten zien in hoeverre dit budget voldoet en of het 
gewenste resultaat is bereikt zal het budget structureel (en eventueel bijgesteld) in het exploitatiebudget worden opgenomen.

nummer partij vraag bladzijde antwoord

programma Verkeer en Vervoer



6 VVD Fietsbrug uit balans. Is hier sprake van constructie fout, een slecht 
ontwerp en zo ja is er sprake van garantie?

11 Het contragewicht blijkt te licht te zijn. Dit is een ontwerp fout en verantwoordelijkheid van de gemeente. Er is geen sprake van 
garantie

161 BvR Fietsbrug de oversteek:: valt het begrote bedrag niet onder de garantie 
en zo nee waarom niet?

11 Het contragewicht blijkt te licht te zijn. Dit is een ontwerp fout en verantwoordelijkheid van de gemeente. Er is geen sprake van 
garantie

174 D66 Verkeer en Vervoer: De Overbrug / fietsbrug: u geeft aan dat de brug 
niet goed hangt en er daardoor extra slijtage is. Is er nog een garantie 
of mogelijk verhaal op de bouwer / aannemer / architect mogelijk nu 
de brug niet functioneert zoals behoren en er meer onderhoud en 
kosten zijn dan verwacht mog worden? 

11 Het contragewicht blijkt te licht te zijn. Dit is een ontwerp fout en verantwoordelijkheid van de gemeente. Er is geen sprake van 
garantie

157 PvdA Bent u het met ons eens dat gezien de extra kosten die zijn 
gereserveerd  het gebruik van vuurtonnen tijdens Oudjaar zwaar 
ontmoedigd moet worden?

11 De Werkgroep Jaarwisseling buigt zich over de eventuele voortzetting van het gebruik van de vuurtonnen. Dat is nog geen 
vanzelfsprekendheid.  

7 VVD Geen raming voor commissie voor belaanbieders bij 
parkeren(40.000euro).Hoe kan dat? Was dit een verrassing? Stond dat 
niet in contracten? En betalen burgers die belcommissie niet al?

11 Ten tijde van het opstellen van de begroting was echter nog niet duidelijk welke raming er opgenomen moest worden omdat de 
commissie afhankelijk is van de inkomsten. Gekozen is daarom voor een aanpassing van de begroting op basis van actuele cijfers 
over het 1e kwartaal 2019  

41 RB Technisch onderzoek fietsbrug De Oversteek:€80.000,-Kan de 
uitvoerder onderbouwen/ specificeren hoe de 80 k is opgebouwd? 

11 Dit bedrag bestaat uit inspectie/technisch onderzoek naar de gehele brug, een berekening van alle krachten en momenten en 
een technisch ontwerp van de nodige reparaties

42 RB
Zijn er offertes opgevraagd bij andere bedrijven? Zo nee, waarom niet?

11 We gaan het aanbesteden nadat u de halfjaarrapportage heeft vastgesteld en het budget beschikbaar is. We werken altijd 
conform aanbestedingsbeleid.

43 RB Opruimen zwerfafval: € 25.000,- graag een onderbouwing/ specificatie 
van de werkzaamheden.

11 Extra budget is bedoeld voor legen afvalbakken tijdens weekenden en feestdagen en plaatsen en onderhouden mobiele 
toiletvoorziening

44 RB Parkeren: uitbesteed € 17.700,- administratieve handelingen: waarom 
kunnen deze niet worden uirgevoerd door het ambtelijk orgaan?

11 Bij het invoeren van fiscaal parkeren is afgewogen of in eigen beheer of uitbesteden van het traject van invorderen van 
naheffingen verstandig was. Besloten is het volledige traject van afhandelen van correspondentie en klantcontact, 
betalingsverwerking, administratieve invordering en eventuele deurwaarderswerkzaamheden uit te besteden aan een "full-
service" incassopartner. De gemeente Rijswijk beschikt niet over de ambtelijke capaciteit en (technische) middelen om dit 
allemaal in eigen beheer uit te voeren, zeker niet tegen de prijzen die per naheffing door de externe partner TobiasFiscaal in 
rekening worden gebracht.

162 BvR Parkeren: Moet kostendekkend zijn echter er is een surplus, hoe 
worden deze middelen besteed?

11 Het surplus wordt toegevoegd aan de bestemmingsreserve Parkeren. Deze reserve wordt ingezet voor bijstellingen op het 
gebied van Parkeren.

45 RB Inhuur personeel 2019 : € 100.000,- Is de mogelijkheid bekeken om 
hiervoor mensen aan te nemen? Zo nee, waarom niet? 

11 Het team PAF kent geen vaste formatie. Dit omdat er nog geen duidelijkheid is over de structureel benodigde formatie. Er spelen 
nu veel dossiers (beleidsevaluatie parkeren met uitwerking moties, Actualisering Parkeernormen, Advisering Bouwprojecten (o.a. 
Bogaard, RijswijkBuiten, Havenkwartier, PPP, Te Werve, Huis van de Stad) die niet structureel van aard zijn. Dit jaar wordt er een 
plan opgesteld voor de structurele werkzaamheden in het kader van Parkeren en de daarvoor benodigde vaste formatie

107 Wij. Waarom dit budget (voor herstel schade jaarwisseling) niet te 
gebruiken voor bewustwordingscampagne en handhaving op het 
verbod van “vuurtonnen” (opnemen in APV)?

11 Schade is afgelopen jaarwisseling veroorzaakt en dient te worden hersteld.

108 Wij. Technisch onderzoek en advies fietsbrug.Zijn er mbt slijtage 
prestatieafspraken gemaakt? Is de slijtage gevolg van normaal gebruik 
of is het buitensporig? 

11 Het contragewicht blijkt te licht te zijn. Dit is een ontwerp fout en verantwoordelijkheid van de gemeente. Er is geen sprake van 
garantie.

121 CDA Waarom wordt voor parkeerhandhaving ook na de pilotfase gekozen 
voor het inhuren van externe krachten in plaats van intern personeel 
met een tijdelijk dienstverband?

11 Dat is niet het uitgangspunt. De aanloopperiode doen we, om bekend te raken met de materie, met gehuurde middelen. Na zes 
maanden zal een evaluatie worden opgesteld. Dan zullen de externe krachten zullen worden vervangen door vaste krachten.



127 CDA Voor opruimwerkzaamheden zomeractiviteien en schade jaarwisseling 
wordt meer begroot, terwijl ook aan het voorkomen daarvan meer 
wordt begroot (pag 8); wanneer gaat de extra inzet iets opleveren?

11 De extra inzet tav legen afvalbakken en plaatsen mobiele toiletvoorziening is al in gang gezet en levert direct aantoonbaar 
resultaat op. 

137 GBR Technisch onderzoek mankementen fietsbrug: wordt bij het onderzoek 
tevens betrokken of de (eventuele) reparatie te verhalen is op de 
leverancier resp ontwerper indien sprake zou zijn van een 
(ontwerp)fout? Gaarne motiveren

11 Nee. het is enkel een technisch onderzoek naar de problemen en de nodige oplossingen.  Wij hebben het juridisch onderzoek 
uitgevoerd. De aannemer en ontwerper zijn niet aansprakelijk.

138 GBR Opruimwerkzaamheden zwerfafval: er wordt nu structureel meerjarig € 
25.000 extra budget gevraagd. Zou het niet logisch zijn om het budget 
te beperken tot de jaarschijf 2019 en 2020 en pas na evaluatie te 
bezien of het structureel doorzetten dan noodzakelijk is? Gaarne 
motiveren

11 De verwachting is dat dit budget minimaal nodig is de komende jaren. De aanvraag betreft de zomerperiode voor een specifieke 
locatie en komt vanuit het programma "handhaving zomeractiviteiten". In het kader van monitoring van het zwerfafvalplan zal 
dit worden bijgesteld.

151 GBR Schade jaarwisseling: incidenteel of structureel? Gebruik vuurtonnen 
niet verboden (alleen open vuren). Vuurtonnen zullen komende 
jaarwisselingen dus weer gebruikt worden. Is dit dan niet structureel?

11 Incidenteel. De Werkgroep Jaarwisseling buigt zich over de eventuele voortzetting van het gebruik van de vuurtonnen. Dat is nog 
geen vanzelfsprekendheid.  

46 RB De geschatte  kosten voor externe adviseurs (€55.000,-) met de 
onderhandelingen met q park, wat hebben die opgeleverd? Buiten het 
kort geding  om wat er nu is aangespannen?

12 Het dossier Q-Park is een ingewikkeld juridsch dossier. Voor een goed verloop van de onderhandelingen en om de juridische 
positie van de gemeente te verstevigen, zijn een onafhankelijke voorzitter en een advocaat ingeschakeld.

128 CDA Waar is de geraamde 100.000 voor inhuur parkeren voor nodig? 12 Het team PAF kent geen vaste formatie. Dit omdat er nog geen duidelijkheid is over de structureel benodigde formatie. Er spelen 
nu veel dossiers (beleidsevaluatie parkeren met uitwerking moties, Actualisering Parkeernormen, Advisering Bouwprojecten (o.a. 
Bogaard,RijswijkBuiten,Havenkwartier,PPP,Te Werve,Huis van de Stad) die niet structureel van aard zijn. Dit jaar wordt er een 
plan opgesteld voor de structurele werkzaamheden in het kader van Parkeren en de daarvoor benodigde vaste formatie.

nummer partij vraag bladzijde antwoord
129 CDA Zijn de oprichtingskosten van 50.000 OICW destijds door de raad 

goedgekeurd?
13 Nee, dit is een besluit van het college geweest. Het college hecht grote waarde aan innovatieve huisvesters op het Kesslerpark en 

wil met een bijdrage (die bescheiden is ten opzichte van de investeringen van de partners) het commitment én het belang wat zij 
hecht aan OICW tonen aan de partners. 

programma Economie en Werken



139 GBR Oprichting OICW: wie zijn, naast de gemeente, de partners en wat 
dragen zij bij? Wat krijgen wij voor onze incidentele bijdrage van € 
50.000? Is het opportuun te veronderstellen dat er tzt structurele 
bijdrages worden gevraagd? Gaarne motiveren

13 Naast de Gemeente Rijswijk zijn Energiebeheer Nederland BV (EBN), Provincie Zuid Holand  en natuurlijk TNO zelf betrokken bij 
dit project. 
Voor de voorbereidingsfase en de proeffase van OICW is een begroting opgesteld voor de instandhoudingskosten (inclusief de 
ontmantelings- en opruimkosten) en de kosten voor de ontwikkeling van onderzoeksproqramma's. Deze kosten zijn begroot op € 
2,74 mln. Voor de voorbereidingsfase en de proeffase van het Centrum, stellen de partijen financiering beschikbaar ter dekking 
van deze kosten.
EBN levert een bijdrage van € 2.240.000, Provincie Zuid Holland levert voor 2019 een bijdrage van € 100.000 en TNO draagt € 
350.000 bij. Verder ondersteunt het ministerie van Economische Zaken en Klimaat (Min EZK) het belang van dit project door 
subsidie te verlenen aan EBN. 
Als samenwerkingspartner / ondertekenaar van het convenant maken wij onderdeel uit van de stuurgroep waar besluitvorming 
plaatstvindt betreffende de voortgang van de startfase, inzet van de financiele middelen, begrotingswijzigingen, communicatie, 
toetreding nieuwe partners etc. Dit levert ons de mogelijkheid mee te denken in de exposure en ontwikkeling van het centrum, 
wat een vliegwiel kan zijn in relatie tot het Kesslerpark maar ook zeker tot de Plaspoelpolder en Rijswijk in zijn geheel. In het 
convenant is afgesproken de komende twee jaar (tot eind 2020) de levensvatbaarheid van het centrum in de praktijk te toetsen. 
Na deze periode moet het centrum zichzelf kunnen exploiteren. 

nummer partij vraag bladzijde antwoord
8 VVD Maatschappelijk vastgoed.Er komt weer een plam met behulp van 

externen.Hoezo er was al een plan uit periode  2014-2018. Zelf 
aanpassen mogelijk?

15 Het plan betreft een Integraal Huisvestingsplan Onderwijs (IHP). Het IHP uit 2014 is achterhaald gezien de huidige en geplande 
groei en daarbij behorende verjonging van Rijswijk. Aanpassen van het huidige IHP 2014-2018 is niet voldoende. In het nieuwe 
plan moet onderzocht worden of eventuele ruil van schoolgebouwen mogelijk is en wat, i.v.m. mogelijke verduurzaming, de 
bouwkundige staat van de schoolgebouwen is. 

47 RB Klokuren €10.475,- :  zijn deze kosten voor de huur van de GSR? Graag 
een uitleg wat klokuren zijn.

15 Conform de Verordening Onderwijshuisvesting moet de gemeente aan het onderwijs ruimte beschikbaar stellen t.b.v. 
bewegingsonderwijs. Basisschool De Akker maakt hiervoor gebruik van de gymzaal van de GSR. De gemeente moet de GSR 
hiervoor een vergoeding betalen. Dit is abusievelijk in 2017 en 2018 niet betaald.Een klokuur betreft 60 minuten een lesuur 45 
minuten. De normvergoeding wordt altijd per klokuur vastgesteld.

48 RB Integraal huisvestingsplan € 30.000,- : Graag een onderbouwing hoe u 
aan dit bedrag komt. 

15 Er zijn twee offertes opgevraagd. Uit deze offertes blijkt dat het opstellen van een Integraal Huisvestingsplan Onderwijs ca. € 
40.000 kost. Dit terwijl er € 10.000 is opgenomen in de begroting.

158 PvdA Is in het nieuwe integraal huisvestingsplan voor onderwijs ook ruimte 
voor bewegingsonderwijs meegenomen?

15 In het Integraal Huisvestingplan Onderwijs wordt ook het bewegingsonderwijs opgenomen.

140 GBR Klokuren gymnastiek De Akker. Waarom is er slechts sprake van een 
incidentele vergoeding?

15 Abusievelijk is de vergoeding in 2017 en 2018 niet aangevraagd en derhalve niet betaald. 

141 GBR Integraal huisvestingsplan schoolgebouwen: welke kaders is het college 
voornemens te hanteren voor duurzaamheid bij het opstellen van het 
plan en hoe zijn deze geborgd bij de raad?

15 Aangezien het merendeel van de scholen zelf het eigendom heeft, is het aan hen om duurzaamheidsmaatregelen te nemen.In 
het proces om te komen tot een integraal huisvestingsplan zullen wij met de scholen de uitgangspunten en kaders van eventuele 
duurzaamhedismaategelen bespreken.

nummer partij vraag bladzijde antwoord
9 VVD De cultuurmakelaar heeft alleen maar overlegd en verder niets gedaan. 

Wat heeft dat de gemeente gekost?
16 De kosten van de cultuurmakelaar bedragen € 62.475 excl. btw over de periode maart 2018 tot en met april 2019. De 

cultuurmakelaar gaf in december een presentatie aan de raad over haar werkzaamheden en behaalde resultaten. Deze staan ook 
in de Jaarrekening.

programma Sport, Cultuur en Recreatie

programma Onderwijs



49 RB exploitatievergoeding €13.770,- : waarom is het bedrag niet begroot?  
Als het,  nemen wij aan is afgesproken? 

16 Indexering is per abuis voor 2018 en 2019 niet begroot. 25% van de indexering betreft CBS alle huishoudens gas en electra. In 
zowel 2017 als 2018 (peildata) zijn de kosten hiervan zeer fors gestegen. Hierdoor zijn we - volgens exploitatieovereenkomst - 
genoodzaakt om de vergoeding voor 2018 met 1,54% en voor 2019 met 4,03% te verhogen. Voor de begroting 2020 zullen we de 
indexering begroten.

50 RB Waarom is er een vergoeding gegeven/afgesproken? Hoe komt u aan 
dit bedrag ? graag een onderbouwing/ specificatie 

16 Middels een aanbestedingsprocedure is er in 2015 een gunning voor exploitatie van Sport- en Welzijnscentrum De Schilp 
verleend aan Optisport. De gunning is vastgelegd in een exploitatieovereenkomst en een huurovereenkomst. De initiële 
exploitatievergoeding bedroeg € 222.352,- en de initiële huurprijs bedroeg € 502.000,-. Zowel de vergoeding als de huurpijs 
wordt jaarlijks per 1 januari geïndexeerd.

51 RB Sportcomplex Burgemeester Elsenlaan exploitatiekosten €325.000,- 
graag een onderbouwing / afscheiding van de Van Zwedenzaal/ 
Marimbahal. Hoe is dit bedrag tot stand gekomen?

16
De verhoging van het krediet van het sportcomplex leidt tot hogere afschrijvingslasten (€ 160.800) en hogere rentelasten (€ 
93.000). Voor de nieuwe  locatie is een meerjarenonderhoudsplan opgesteld. Om de lasten van groot onderhoud gelijkmatig te 
verdelen in de tijd, wordt er onderhoudsvoorziening ingesteld. In de eerste jaren zal er voornamelijk worden gestort in deze 
voorziening. Per saldo bedraagt het exploitatieresultaat van de nieuwbouw sportcomplex Elsenlaan t.o.v. de Van Zweedenzaal en 
Maribahal (baten -/- lasten) € 70.790 nadelig. Dit is met name te verklaren door de dotatie voor het planmatig onderhoud.
Het totale effect op de meerjarenbegroting bedraagt circa € 325.000 (161k+93k+71k).

52 RB Cultuurmakelaar: €50.000,- : graag een toelichting wat het heeft 
opgeleverd de afgelopen jaren. ( mocht u dat niet kunnen, zouden wij u 
willen verzoeken hier niet mee verder te gaan, de 50 k terug storten in 
de algemene reserves.

16 De cultuurmakelaar gaf in december een presentatie aan de raad over haar werkzaamheden en behaalde resultaten. Deze staan 
ook in de Jaarrekening. 

53 RB Bunkercomplex: €10.000,- graag een onderbouwing/ specificatie van 
het onderhoud.

16 Het betreft hier jaarlijks wettelijk onderhoud aan (nood)verlichting, brandblusinstallaties/apparatuur en CV-installaties.

54 RB Zendmast jaarlijkse energiekosten €21.000,- nog niet gefactureerd bij 
KPN , heeft u dat de afgelopen jaren wel gedaan? De kosten 
gefactureerd

16 Zoals aangegeven zijn we in gesprek met KPN. Het gaat hierbij om de vergoeding vanaf juni 2018. 

55 RB Keuring en installatie bouwkundig onderzoek €17.500:Zijn hiervoor 
meerdere offertes opgevraagd? Zo nee, waarom niet?

16 Nee, het gemeentelijke inkoopbeleid schrijft dit bij dergelijke bedragen niet voor.

130 CDA Het nieuwe Sportcomplex levert een extra verhoging op van 325.000 
jaarlijkse exploitatielasten; zou het nieuwe complex niet juist 
rendabeler zijn ingbruik dan de oude sporthal? En zouden de 
gebruikers de extra voorzieningen niet in met huur vergoeden?

16 De toename van de exploitatielasten is berekend op € 325.000. Dit bedrag bestaat uit afschrijving, rente en exploitatiesaldo t.o.v. 
de Van Zweedenzaal/Marimbahal). Ten opzichte van de huidige exploitatiekosten voor de Van Zweedenzaal en de Marimbahal, 
betreft dit in 2021 een kostenverlaging van circa € 88.000,-. Dit is de administratieve verwerking van de cijfers, die verwerkt zijn 
in het raadsbesluit van oktober 2018. In de huidige Van Zweedenzaal en de Marimbahal wordt enkel noodzakelijk onderhoud 
uitgevoerd in het kader van schoon en veilig. Dit bedrag betreft geen jaarlijkse dotatie of reservering maar een bedrag dat 
jaarlijks besteed wordt aan de minimaal noodzakelijke onderhoudswerkzaamheden. Voor het nieuwe sportcomplex zal een 
meerjarenonderhoudsplan worden opgesteld. De verwachting is dat deze kosten ten opzichte van het huidige 
onderhoudsbudget voor de Van Zweedenzaal en de Marimbahal zullen stijgen met circa € 160.000,-. 

De gebruikers betalen een huurprijs conform de tarievennota. De tarieven zij gebaseerd op een vierkante meterprijs.

175 D66 Sporthal De Schilp: Worden de extra kosten voor de 
exploitatievergoeding verrekend in verhoging van de huurprijs en de 
afspraken hierover? Zo niet, waarom niet?

16 Nee, er is een separate huur- en exploitatieovereenkomst. Beiden worden jaarlijks geïndexeerd volgens de contractueel 
afgesproken berekening.

131 CDA Moet uit de verschuiving werkbudget begrepen worden dat aan de 
cultuurmakelaar in 2018 dus nog niets is betaald?

16 Nee, de cultuurmakelaar is wel vergoed voor de gemaakte uren. Om een impuls te kunnen geven aan gezamenlijke projecten 
met bijv. een co-financieringsstructuur dan wel een start te kunnen maken met een ander financeringsmodel is er een 
werkbudget van €50.000,- geraamd.



56 RB verhuizing Archeologie € 20.000,-U geeft aan “ om ze verder te 
brengen” RijswijksBelang vraagt zich af waarheen? 

17 Het aangehaalde "verder brengen" betreft het voortzetten, en in dit jaar afronden, van het al vorige jaar ingezette proces van 
sorteren van de op de oude brandweerlocatie opgeslagen archeologische vondsten. Vervolgens worden deze overgebracht naar 
de locatie van Archeologie op de Gemeentewerf (werkplaats en erkend depot). 

nummer partij vraag bladzijde antwoord
57 RB Gemeentelijke armoede  en schuldenbeleid €190.000,- Graag deze 

kosten onderbouwen1, 2 waarom zijn deze kosten niet begroot?
18 Het nadeel van € 190.000 is opgebouwd uit een endogeen nadeel van € 43.000 met betrekking tot de aanvullende 

ziektekostenverzekering en een exogeen nadeel van € 147.000 met betrekking tot de kosten voor incidenteel bijzondere 
bijstand. Deze kosten zijn wel begroot alleen is de stijging van deze kosten dusdanig dat deze in het huidige jaar niet meer 
kunnen worden opgevangen binnen de eigen begroting 

58 RB De verhoging van de inkomstentoeslagen worden toch aangekondigd? 18 De hoogte van de inkomenstoeslagen is van tevoren bekend. Dit geld niet voor het aantal personen dat een beroep zal gaan 
doen op de inkomenstoeslagen.

59 RB Kwijtschelding hondenbelasting: De geraamde lasten €11.250 graag 
deze onderbouwen? Hoe komt u aan dit bedrag? U geeft aan dit 
bedrag in te gaan zetten om de gederfde opbrengst gedeeltelijk te 
compenseren, welke opbrengst? Doelt u op de €146.030,- van de 
hondenbelasting?

18 De geraamde last voor kwijtschelding is een percentage van de geraamde opbrengsten hondenbelasting. Hier wordt inderdaad 
gedoeld op de geraamde opbrengst ad. € 146.030 voor hondenbelasting 

179 D66 Hondenbelasting: Bij de afschaffing is aangegeven dat er voor de 
belasting ook inningskosten waren. In deze opgaven zijn alleen de 
kwijtschedlingskosten als kostenvermindering opgevoerd. Waarom zijn 
de minderkosten voor het overgaan tot inning en de inning algemeen 
niet in mindering gebracht?

18 De aanslagen hondenbelasting waren onderdeel van de gecombineerde aanslagen gemeentelijke belastingen. Hierop zijn OZB, 
afvalstoffenheffing, rioolheffing en voorheen hondenbelasting samengevoegd. De inningskosten van deze aanslagen nemen niet 
af door de afschaffing van de hondenbelasting. 

60 RB WMO: Tekort €500.000,- en €1.600.000,- :Graag indicatie/ 
onderbouwing hoe deze bedragen zijn opgebouwd.

18 Beide tekorten zijn gebaseerd op de realisatie van het jaar 2018. Het WMO tekort uit de jaarrekening 2018 is volledig 
opgenomen in dit tekort en het tekort bij Jeugd uit de jaarrekening 2018 is gecorrigeerd voor incidentele nadelen voordat deze is 
overgenomen in deze verwachting. Voor de tekorten bij Jeugd in het jaar 2018 bent u in een separate raadsinformatiebrief (IB19 
041) op de hoogte gesteld van zowel de oorzaken als de acties die ondernomen worden om het tekort om te buigen.

61 RB Veilig  thuis: €46.000,- : u geeft aan een volumestijging. Kan u dit 
onderbouwen, welk volume is gestegen?  Hoe moeten wij het volume 
zien?  Volume van wat? Graag specificatie 

18 Met volumestijging wordt bedoeld het aantal adviesvragen en meldingen die bij Veilig Thuis worden gedaan. Deze is in 2018 
gestegen ten opzichte van 2017. De meldingen stegen met 12% en de adviesvragen stegen met 33%. Doordat Veilig Thuis een 
begrotingsprincipe hanteert dat uitgaat van de situatie van 2 jaar geleden is de begroting 2019 gebaseerd op het volume aantal 
van 2017, waardoor er een tekort is ontstaan. We gaan er van uit dat dit een structureel nadeel is, aangezien de volumes in 2019 
ook een stijging ten opzichte van 2018 laten zien. Deze stijging heeft met name te maken met de verbeterde wet meldcode 
huiselijk geweld, die inzet op het feit dat het een professionele norm wordt om melding te doen bij Veilig Thuis als er 
vermoedens zijn van acute en structurele onveiligheid. Dit heeft tot een stijging van het aantal meldingen geleid.

122 CDA Waaruit blijkt dat de stijgende kosten in verband met bewindvoering, 
individuele inkomenstoeslagen en tegemoetkomingen voor de 
aanvullende ziektekostenverzekering incidenteel van aard zijn?

18 Binnen het minimabeleid zijn er voldoende beïnvloedbare kosten die middels kostenbesparend beleid omlaag gebracht kunnen 
worden. Daarom is het geraamde tekort vooralsnog als incidenteel opgenomen. Of het kostenbesparend beleid doorgang zal 
vinden is een politieke keuze die aan uw raad zal worden voorgelegd

programma Sociaal Domein



176 D66 Sociaal Domein: Is er onderzoek gedaan naar oorzaak stijging 
bewindvoering / individuele inkomenstoeslagen / tegemoetkoming 
aanvullende ziektekostenverzekering?

18 De stijging van de kosten van bewindvoering is een landelijke trend die al heel lang speelt en die ook in Rijswijk waarneembaar 
was alleen kon die stijging tot op heden binnen de reguliere begroting worden opgevangen en is dat nu niet meer het geval. De 
uitgaven aan individuele inkomenstoeslagen is een direct gevolg van het aantal personen dat een beroep doet op deze toeslag. 
De uitgaven aan de  tegemoetkoming aanvullende ziektekostenverzekering zijn enerzijds hoog door het aantal personen dat een 
beroep doet op deze verzekering, maar voor een aanzienlijk deel zijn de kosten ook hoog omdat Rijswijk in verhouding tot de 
regio een hoge vergoedig verstrekt. Het afstemmen van deze vergoeding op de regio zal een onderdeel zijn van het 
kostenbesparend beleid zoals dat aan uw raad zal worden voorgelegd in verband met het terugdringen van de uitgaven in het 
minimabeleid

142 GBR Gemeentelijk armoede-en schuldenbeleid: is het niet te optimistisch 
om te veronderstellen dat het geraamde tekort voor 2019 incidenteel 
is? Welke beheersmaatregelen is het college voornemens in te zetten? 
Gaarne motiveren?

18 Binnen het minimabeleid zijn er voldoende beïnvloedbare kosten die middels kostenbesparend beleid omlaag gebracht kunnen 
worden. Daarom is het geraamde tekort vooralsnog als incidenteel opgenomen. Of het kostenbesparend beleid doorgang zal 
vinden is een politieke keuze die aan uw raad zal worden voorgelegd

177 D66 Sociaal Domein: Waardoor ontbreekt er een indicatie van verwachting 
kosten 2019 van het inkoopbureau H10?

18 In de meicirculaire 2019 van het gemeentefonds is de algemene uitkering aangepast en zijn de nieuwe budgetten voor WMO en 
Jeugd in de algemene uitkering opgenomen. Overigens zijn niet alleen de inkomsten van belang om de te verwachten realisatie 
over het jaar te bepalen maar zijn de uitgaven net zo bepalend voor het resultaat. In de 2e halfjaarrapportage 2019 zal een 
realistische verwachting worden opgenomen waarin zowel de resultaten van de meicirculaire van het gemeentefonds alsook een 
goede verwachting met betrekking van de kosten zijn verwerkt.

178 D66 Sociaal Domein: WMO wordt doorgetrokken vanuit 2018 waarbij al 
sprake was van stijgende kosten. Is de verwachte stijging van aantal 
mensen dat gebruik maakt van WMO en daling inkomsten uit eigen 
bijdrage door invoer abonnementstarief al in verwerkt?

18 In de meicirculaire 2019 van het gemeentefonds is de algemene uitkering aangepast en zijn de nieuwe budgetten voor WMO en 
Jeugd in de algemene uitkering opgenomen. Overigens zijn niet alleen de inkomsten van belang om de te verwachten realisatie 
over het jaar te bepalen maar zijn de uitgaven net zo bepalend voor het resultaat. In de 2e halfjaarrapportage 2019 zal een 
realistische verwachting worden opgenomen waarin zowel de resultaten van de meicirculaire van het gemeentefonds alsook een 
goede verwachting met betrekking van de kosten zijn verwerkt.

62 RB Energieaudits: € 50.000,- zijn hier offertes voor opgevraagd? Zo ja, bij 
hoeveel bedrijven ?

19 Op dit moment loopt de aanbesteding. We hebben, conform ons inkoopbeleid, drie bedrijven gevraagd om offerte uit te 
brengen.

99 GL WMO/jeugd: inmiddels (al voordat we de 1e halfjaarrapportage 
ontvingen) is er meer duidelijk over de budgetten vanuit het Rijk. 
Daarom graag alsnog een realistische verwachting voor 2019.

19 In de meicirculaire 2019 van het gemeentefonds is de algemene uitkering aangepast en zijn de nieuwe budgetten voor WMO en 
Jeugd in de algemene uitkering opgenomen. Overigens zijn niet alleen de inkomsten van belang om de te verwachten realisatie 
over het jaar te bepalen maar zijn de uitgaven net zo bepalend voor het resultaat. In de 2e halfjaarrapportage 2019 zal een 
realistische verwachting worden opgenomen waarin zowel de resultaten van de meicirculaire van het gemeentefonds alsook een 
goede verwachting met betrekking van de kosten zijn verwerkt.

132 CDA Kunnen audits in de meerjarenonderhoudsplanning maatschappelijk 
vastgoed niet gewoon door de desbetreffende medewerkers van het 
stadhuis worden gedaan in het kader van hun reguliere werk? Zij 
hebben toch als het goed is een beeld van de situatie?

19 De EED-audits zijn verplichte audits die niet door het ambtelijk apparaat kunnen worden uitgevoerd. Het ambtelijk apparaat is 
namelijk zodaning ingericht dat medewerkers regie voeren op de uit te voeren werkzaamheden. 

152 GBR Veilig thuis: structureel tekort i.v.m. volumestijging. Wat is er bekend 
over verwachte volume komende jaren en de financiële gevolgen 
hiervan? Kunnen we er wel van uitgaan dat het tekort de komende 5 
jaar gelijk blijft met 46.000 of kan dit nog veranderen door volume?

19 Ook voor 2019 gaan we uit van een stijging van het aantal meldingen en adviezen bij Veilig Thuis. De cijfers van met name april 
en mei 2019 laten een stijging ten opzichte van dezelfde periode in 2018 zien. Deze stijging heeft met name te maken met de 
verbeterde wet meldcode huiselijk geweld welke 1 januari 2019 is ingegaan, die inzet op het feit dat het een professionele norm 
wordt om melding te doen bij Veilig Thuis als er vermoedens zijn van acute en structurele onveiligheid. We zien dit als de 
verklaring van de stijging in de maanden april en mei. Op dit moment kunnen we niets zeggen over de verwachte volumes voor 
de komende jaren en dus ook geen voorspellingen doen over de financiële gevolgen van de volumeontwikkeling. Het tekort kan 
dus nog veranderen door de volumeontwikkelingen.



166 BvR Sport en bewegen: In 2019 moet er een onderzoek komen naar het 
percentage overgewicht bij kinderen Is dit een taak van de gemeente?

19 Nee

10 VVD Uitvoeringsagenda sport gezondheid heeft vertraging opgelopen en dat 
kost 70.000 euro.Wat zijn dat voor kosten?

20 Deze kosten zijn niet het gevolg van de aangepaste planning m.b.t. de uitvoeringsagenda. Het budget is nodig voor het 
voortzetten van de speerpunten die zijn vastgesteld in de Nota Lokaal Gezondheidsbeleid 2013- 2016

11 VVD Bij GR GGD structureel tekort van 22.000 euro. Waarom wordt dat 
tekort niet teruggebracht door een besparing op dit programma?

20 De stijging van de kosten wordt met name veroorzaakt door het jaarlijks verder toenemend aantal meldingen dat wordt 
afgehandeld door Meldpunt Bezorgd. Meldpunt Bezorgd regelt zorg en ondersteuning voor zorgwekkende zorgmijders. Burgers 
en professionals kunnen een melding doen bij Meldpunt Bezorgd. Zowel regionaal als landelijk is het een bekend gegeven dat dit 
soort meldingen jaarlijks toeneemt. Daarom is nu een structureel tekort van € 22.000 opgenomen.

63 RB nota sport : €210.000,- “ verbinding”Verbinding van wie? Graag 
onderbouwen/ specificatie  hoe u op dit bedrag gekomen bent. 

20 Na aanbieding en vaststelling van de Nota Lokaal Gezondheidsbeleid 2019-2022 na de zomer, wordt de uitvoeringsagenda Sport 
en Gezondheid opgesteld. Deze uitvoeringsagenda wordt opgesteld in samenwerking met alle partners in de stad op het gebied 
van sport en gezondheid. Met het opstellen van de uitvoeringsagenda wordt concreet invulling gegeven aan de gevraagde 
middelen. Omdat deze uitwerking nog moet plaatsvinden is het budget nog niet opgenomen in de begroting. De hoogte van het 
budget is gebaseerd op ervaringen met de uitvoering van de nota lokaal gezondheidsbeleid 2013-2016.

64 RB €70.000,- verhoging erbij,  u geeft aan “ nodig” , RijswijksBelang vraagt 
zich af, nodig voor wat/wie? Graag onderbouwing/ specificatie.

20 Deze kosten zijn  bestemd voor het voortzetten van de speerpunten die zijn vastgesteld in de Nota lokaal Gezondheidsbeleid 
2013-2016

65 RB GR/GGD stijging ( niet te voorzien volgens u van € 22.000,-)Heeft u de 
instanties hiermee geconfronteerd?  Hoe gaat u “ voorkomen” in de 
toekomst tegen deze onverwachte kosten aan te lopen?

20 De stijging van de kosten wordt veroorzaakt door het jaarlijks verder toenemend aantal meldingen dat wordt afgehandeld door 
Meldpunt Bezorgd. Meldpunt Bezorgd regelt zorg en ondersteuning voor zorgwekkende zorgmijders. Burgers en professionals 
kunnen een melding doen bij Meldpunt Bezorgd. Zowel regionaal als landelijk is het een bekend gegeven dat dit soort meldingen 
jaarlijks toeneemt. De GGD informeert ons maandelijks over de stand van zaken m.b.t. het aantal meldingen, zo maken we ieder 
jaar een zo realistisch mogelijke inschatting van het te verwachten aantal meldingen en daarmee de te verwachten kosten.

100 GL Wanneer ontvangt de raad de Nota Lokaal Gezondheidsbeleid 2019-
2022?

20 De raad ontvangt de Nota Lokaal Gezondheidsbeleid 2019-2022 in september 2019

101 GL Waar is het bedrag van € 210.000 (structureel) voor het realiseren van 
de doelstellingen en het leggen van de verbinding tussen sport en 
volksgezondheid, behalve in de nog te ontvangen Nota Lokaal 
Gezondheidsbeleid 2019-2022, nog meer terug te vinden?

20 Het bedrag van € 210.000,- (structureel) staat vooralsnog alleen in de concept Nota Lokaal gezondheidsbeleid 2019-2022. In 
september 2019 wordt een voorstel aan de raad gedaan om deze nota vast te stellen.  

143 GBR Niet duidelijk is waar de gevraagde € 70.000 incidenteel voor 2019 voor 
nodig zijn voor de uitvoeringsagenda Sport en Volksgezondheid. 
Gaarne specificeren en toelichten

 Deze kosten zijn  bestemd voor het voortzetten van de speerpunten die zijn vastgesteld in de Nota lokaal Gezondheidsbeleid 
2013-2016

167 BvR Hoe kan het tekort zo hoog oplopen van het armoedebeleid? Kon dit 
vooraf niet worden ingeschat?

De benoemde kosten met betrekking tot bewindvoering, inkomenstoeslagen en aanvullende ziektekostenverzekeringen lopen al 
langere tijd op en waren in die zin te voorzien. Deze kosten zijn voorheen echter opgevangen binnen de regliere begroting van 
het totale product minimabeleid alleen is de stijging van deze kosten nu dusdanig dat deze in het huidige jaar niet meer kunnen 
worden opgevangen binnen de eigen begroting.

168 BvR Kan er asap een raadsinformatiebrief worden gestuurd als er 
duidelijkheid is rondom de budgetten voor de WMO en jeugd voor het 
lopende jaar?

Ja, de raad heeft inmiddels een raadsinformatiebrief hierover onvangen.

nummer partij vraag bladzijde antwoord

programma Wonen en Leven



66 RB Anterieure overeenkomsten : €265.000,- plus ( hoera) Kan u ons 
garanderen dat u met de gemaakte kosten of te nog te maken kosten 
uit gaat komen met dit bedrag ( personele lasten voor planologie) ?

21 Binnenstedelijke planvorming is complex. Hiertoe is in 2019 extra geld beschikbaar gesteld voor proceskosten en inzet expertise 
voor planvorming In de Bogaard, Havengebied/Shell/PPP en de uitwerking van de Rijswijkse stadsas. Voor de nu lopende 
plannen zijn vooralsnog deze middelen en inkomsten uit AOK's en de bestaande budgetten  toereikend.

109 Wij. Wat is de voorziene stijging van de afvalstoffenheffing voor 2020, 
EXCLUSIEF de stijging als gevolg van de raadsbeslissing om grof vuil 
sneller te laten ophalen? 

21 Op dit moment is dat nog onduidelijk. Dat is onder andere afhankelijk van de ontwikkeling van de kosten van Avalax in het kader 
van de af te nemen diensten aldaar. Daarnaast is het een politieke afweging die bij de begrotingsbehandeling wordt gemaakt.

153 GBR Afvalinzameling en verwerking Avalex: punt 3: Het negatieve saldo 
wordt vanaf 2020 verrekend in de tarieven voor de afvalstoffenheffing. 
Voor 2019 kunnen de tarieven niet worden gewijzigd. Hoe wordt het 
negatieve saldo in 2019 dan wel verrekend/opgevangen?

21 Dit wordt opgevangen vanuit de algemene middelen.

12 VVD Hier staat dat het nieuwe inzamelen niet werkt en niet de beloofde 
opbrengst genereert. Waarom er dan toch mee doorgaan en de burgers 
ervoor laten opdraaien?

22 Het nieuwe inzamelen is een wetenschappelijk bewezen methode om het restafval te verminderen en daarmee de kosten te 
besparen. Het nieuwe inzamelen is in twee wijken ingevoerd. We gaan dus pas effect zien als we het verder uitrollen.

13 VVD In 2019 nu al overschrijding wijkgericht werken. Waarom geldt hier niet 
op=op?

22 Algemene toelichting
Er zijn relatief veel vragen gesteld i.r.t. wijkmanagement en onze budgetten, vandaar hieronder een (uitgebreide) uitleg over 
onze werkwijze en inzet van middelen. 
Wijkmanagement streeft ernaar om de leefbaarheid in samenwerking met inwoners, ondernemers en wijkpartners te 
verbeteren. Nieuwe ontwikkelingen en de veranderde behoefte in de samenleving (groei RijswijkBuiten/Villapark Eikelenburgh, 
de wens dat iedereen mee mag doen, de Omgevingswet/Omgevingsparticipatie, en dat steeds meer bewoners zelf initiatief 
(willen) nemen (right2challenge)) maken dat wij ons anders gaan organiseren. Wijkmanagement werkt daarom aan een nieuw 
werkplan (najaar naar de Raad). Het is van belang dat bewoners weten wat wij voor hen kunnen betekenen en wat zij van ons 
kunnen verwachten. Dit uitdragen versterkt onze samenwerking en hiervoor vragen wij eenmalig extra budget. 
Om te verbinden en te inspireren maken wij gebruik van Loket Stadskracht. Na de lancering in 2017 en intensiever gebruik 
kwamen knelpunten aan het licht. Zo is het gebruikersgemak voor inwoners niet optimaal. Dit willen we oplossen met een 
eenmalige investering.
Om onze doelen te bewerkstelligen beheren we twee budgetten, een voor Wijkgericht werken en een voor Buurtactiviteiten. Het 
eerste budget is bedoeld om de leefbaarheid in de buurten te versterken (onder meer de Ideecheque/bewonersinitiatieven en  
quick wins). Het budget buurtactiviteiten (subsidies voor de buitenspeeldag, koningsdag, buurtbarbecues, burendag en 
burenactiviteiten) hebben wij vanaf 2019 overgenomen van het sociaal domein. Dit ter vereenvoudiging van het aanvraagproces 
voor burgers (één loket). 

Antw. vraag 13:
Voor het budget wijkgericht werken geldt: op=op. Op het budget buurtactiviteiten was er in voorgaande jaren een marginale 
overschrijding. We waarderen echter alle aanvragen gelet op de betrokkenheid van bewoners. Rijswijk is gegroeid met nieuwe 
wijken en ook is er meer bekendheid en behoefte aan financiële ondersteuning; wij nemen daarom aan dat we meer aanvragen 
krijgen en anticiperen alvast op een te verwachten overschrijding. Voor volgend jaar bekijken we of we de subsidiekaders van de 
wijkfeesten kunnen wijzigen. Wij moeten hierover nog een standpunt in nemen. 

14 VVD Wijkgericht werken is voor initiatieven van burgers. De hier genoemde 
acties van de gemeente met een budget van 35.300 euro laten wel veel 
initiatief zien van de gemeente.is dit beeld juist?

22 Nee, wij zien juist een stijgend animo en grotere betrokkenheid onder bewoners voor het verbeteren van de sociale en fysieke 
leefomgeving. Wij dragen bij aan deze betrokkenheid (buurtbijeenkomsten, burenhulp, verbetering van de openbare ruimte, 
etc.) en het realiseren van initiatieven.

15 VVD Waarom wordt budget Wijkgericht werken alleen in 2019 
gecorrigeerd?

22 Het betreffen eenmalige kosten. 



67 RB Wijkgericht werken € 10.520,- : u verwacht nog aanvragen voor 2019 Is 
het niet verstandig om dit even op hold te zetten, met een tekort van 
7,5 miljoen uit 2018? 

22 Iedere aanvraag moeten wij in behandeling nemen. We waarderen wijkinitiatieven van bewoners die bijdragen aan het 
verbeteren van de sociale en fysieke leefomgeving.

169 BvR Ophoging budgetten wijkontwikkeling: Hoe gaat men de profilering en 
zichtbaarheid in de wijken inrichten? Op welke manier moet de 
website van stadskracht geoptimaliseerd worden daar deze pas net 
bestaat?

22 De zichtbaarheid en profilering (intern, extern en online) willen wij op meerdere
manieren bereiken via:
- Rondgangen door de wijkSpreekuren 
- Statafelsessies (intern bespreken van integrale opgaven)
- (Op)zoeken van sleutelfiguren in de wijken (netwerk bouwen) 
- Op bezoek bij bewoners en organisaties/ondernemers
- Werken in de wijk (niet meer op het stadhuis)
- Aansluiten en verbinden/Matchen
- Netbijeenkomsten organiseren en bijwonen
- Social media inzetten

Optimalisatie van het gebruiksgemak van de website (automatisch verwerken en registreren van aanvragen in Corsa, aanvullen 
van informatie en webformulieren) vindt plaats. 

180 D66 Wijkgericht werken: u vraagt om 35.000 euro extra middelen. Wat is 
het effect geweest van het huidige budget? Welke waarneembare 
verbeteringen hebben inwoners gezien? Is bekend welk doel wordt 
behaald met het vergroten van de  zichtbaarheid / PR en wat het effect 
op de effectiviteit van het beleid is?

22 Met het huidige budget kunnen we alleen inzetten op losse initiatieven. We willen echter naar een integrale wijkgerichte 
aanpak. Zichtbaarheid is daarbij essentieel zodat bewoners ons beter kunnen vinden. Zie algemene toelichting wijkmanagement 
vraag 13.

68 RB U heeft een budget van € 35.300,-  voor Wijkgericht werken? : op is 
op? 

22 Voor het budget wijkgericht werken geldt: op=op. Op het budget buurtactiviteiten was er in voorgaande jaren een marginale 
overschrijding. We waarderen echter alle aanvragen gelet op de betrokkenheid van bewoners. Rijswijk is gegroeid met nieuwe 
wijken en ook is er meer bekendheid en behoefte aan financiële ondersteuning; wij nemen daarom aan dat we meer aanvragen 
krijgen en anticiperen alvast op een te verwachten overschrijding. Voor volgend jaar bekijken we of we de subsidiekaders van de 
wijkfeesten kunnen wijzigen. Wij moeten hierover nog een standpunt in nemen. 

69 RB Hoe kan u dat overschrijden met €10.520,-? 22

Wijkmanagement streeft ernaar om de leefbaarheid in samenwerking met inwoners, ondernemers en wijkpartners te 
verbeteren. Nieuwe ontwikkelingen en de veranderde behoefte in de samenleving (groei RijswijkBuiten/Villapark Eikelenburgh, 
de wens dat iedereen mee mag doen, de Omgevingswet/Omgevingsparticipatie, en dat steeds meer bewoners zelf initiatief 
(willen) nemen (right2challenge)) maken dat wij ons anders gaan organiseren. Wijkmanagement werkt daarom aan een nieuw 
werkplan (najaar naar de Raad). Het is van belang dat bewoners weten wat wij voor hen kunnen betekenen en wat zij van ons 
kunnen verwachten. Dit uitdragen versterkt onze samenwerking en hiervoor vragen wij eenmalig extra budget. Om te verbinden 
en te inspireren maken wij gebruik van Loket Stadskracht. Na de lancering in 2017 en intensiever gebruik kwamen knelpunten 
aan het licht. Zo is het gebruikersgemak voor inwoners niet optimaal. Dit willen we oplossen met een eenmalige investering. Om 
onze doelen te bewerkstelligen beheren we twee budgetten, een voor Wijkgericht werken en een voor Buurtactiviteiten. Het 
eerste budget is bedoeld om de leefbaarheid in de buurten te versterken (onder meer de Ideecheque/bewonersinitiatieven en  
quick wins). Het budget buurtactiviteiten (subsidies voor de buitenspeeldag, koningsdag, buurtbarbecues, burendag en 
burenactiviteiten) hebben wij vanaf 2019 overgenomen van het sociaal domein. Dit ter vereenvoudiging van het aanvraagproces 
voor burgers (één loket). 

70 RB Worden de uitgaves niet bijgehouden en of geregistreerd? Graag een 
toelichting.

22 Alle uitgaven worden bijgehouden in het gemeentelijke financiële registratiesysteem Key2finance. 



71 RB Optimaliseren loket Stadskracht: website €3000,-U betaald voor uw 
website ( onderhoud)  al ruim €40.000,- per jaar, vind u dat niet 
genoeg? Waarom die € 3000,- extra?

22 Wijkmanagement streeft ernaar om de leefbaarheid in samenwerking met inwoners, ondernemers en wijkpartners te 
verbeteren. Nieuwe ontwikkelingen en de veranderde behoefte in de samenleving (groei RijswijkBuiten/Villapark Eikelenburgh, 
de wens dat iedereen mee mag doen, de Omgevingswet/Omgevingsparticipatie, en dat steeds meer bewoners zelf initiatief 
(willen) nemen (right2challenge)) maken dat wij ons anders gaan organiseren. Wijkmanagement werkt daarom aan een nieuw 
werkplan (najaar naar de Raad). Het is van belang dat bewoners weten wat wij voor hen kunnen betekenen en wat zij van ons 
kunnen verwachten. Dit uitdragen versterkt onze samenwerking en hiervoor vragen wij eenmalig extra budget. Om te verbinden 
en te inspireren maken wij gebruik van Loket Stadskracht. Na de lancering in 2017 en intensiever gebruik kwamen knelpunten 
aan het licht. Zo is het gebruikersgemak voor inwoners niet optimaal. Dit willen we oplossen met een eenmalige investering. Om 
onze doelen te bewerkstelligen beheren we twee budgetten, een voor Wijkgericht werken en een voor Buurtactiviteiten. Het 
eerste budget is bedoeld om de leefbaarheid in de buurten te versterken (onder meer de Ideecheque/bewonersinitiatieven en  
quick wins). Het budget buurtactiviteiten (subsidies voor de buitenspeeldag, koningsdag, buurtbarbecues, burendag en 
burenactiviteiten) hebben wij vanaf 2019 overgenomen van het sociaal domein. Dit ter vereenvoudiging van het aanvraagproces 
voor burgers (één loket). 

72 RB U verzoekt om een extra toekenning voor wijkgericht werken van 
€25.000,-  graag deze specifieker onderbouwen.

22 De € 25.000 is een raming voor:
- Communicatiemiddelen ten behoeve van zichtbaarheid in alle buurten zoals netwerkbijeenkomsten, drukwerk (€ 10.000)
- Optimaliseren van het Loket Stadskracht (€ 3.000)
- Overschrijding buurtactiviteiten en verwachte toename van subsidieaanvragen ten gunste van de sociale en fysieke 
leefomgeving (€ 10.520)

73 RB Woonwagens verwijderen €20.000,- : graag een onderbouwing hoe die 
20k is opgebouwd, zijn hier meerdere offertes van opgevraagd bij 
diverse partijen?

22 De € 20.000,- bestaat uit circa 50% inhuur voor kraan en vervoer van woonwagen en voor 50% afval verwijderen en herinrichten 
van vrijgekomen vak. Door het specialistische werk van deze opdracht is er voor gekozen om met dezelfde aannemer te werken 
als eerder in 2015 en april 2019 is gebeurd. Wel meerdere offertes opgevraagd, maar de gekozen partij is de enige partij die het 
wilde aannemen. 

74 RB Personele lasten WABO : € 83.000,-  kosten externe inhuur: graag een 
toelichting waarom dit niet intern kan worden opgevangen. 

22 De inhuur van extern personeel ziet toe op de  door de gemeente uit te voeren bouwtechnische toets van een aangevraagd 
bouwplan. Deze preventieve bouwtechnische toets zal met inwerkingtreding van de Wet kwaliteitszorg voor het bouwen 
(voorzien in 2021 als onderdeel van de Omgevingswet) worden vervangen door een toets door gemeenten van de opgeleverde 
situatie van het bouwwerk. Deze verschuiving in taken betekent nog nader te duiden andere kennis en vaardigheden van de 
medewerkers. Het is daarom dat bij vertrek van een vaste medewerker naar een andere werkgever deze uren voorlopig niet vast 
worden ingevuld. Dit om flexibel in te kunnen spelen op de aankomende situatie. De kosten voor deze inhuur zijn abusievelijk 
niet verwerkt in de begroting. Voorts geldt dat het aantal bouwaanvragen, als ook de complexiteit van de aanvragen een niveau 
vraagt dat onze huidige invulling van deze specifieke functie ontstijgt.

181 D66 WABO: Hoe is er in het verleden omgegaan met de kosten en 
opbrengsten van deze vergunningen? Waarom kan er geen inschatting 
gemaakt worden van de opbrengst en al wel van de kosten? Kan hierbij 
van andere (buur)gemeenten een inschatting overgenomen worden, zo 
nee, hoezo niet?

22 Er wordt gewerkt aan een actualisatie van de woningbouwprognose, incl RijswijkBuiten. Op basis hiervan wordt gerapporteerd in 
de 2de halfjaarrapportage. 



75 RB Wat zijn de afspraken omtrent inhuren van externen?  Kan er iemand 
meekijken van de gemeente om dit mogelijk in de toekomst zelf te 
gaan doen?

22 We hebben de afspraak dat kan worden ingehuurd op vacatures als uit de werving (nog) geen geschikte kandidaat kan worden 
gevonden of als tijdelijk een bijzondere expertise nodig is. De inhuur dient binnen het afgesproken budget te blijven. Daarnaast 
kan worden ingehuurd voor het opvangen van piekbelastingen en op tijdelijke projecten. De inhuur van extern personeel ziet toe 
op de  door de gemeente uit te voeren bouwtechnische toets van een aangevraagd bouwplan. Deze preventieve bouwtechnische 
toets zal met inwerkingtreding van de Wet kwaliteitszorg voor het bouwen (voorzien in 2021 als onderdeel van de 
Omgevingswet) worden vervangen door een toets door gemeenten van de opgeleverde situatie van het bouwwerk. Deze 
verschuiving in taken betekent nog nader te duiden andere kennis en vaardigheden van de medewerkers. Het is daarom dat bij 
vertrek van een vaste medewerker naar een andere werkgever deze uren voorlopig niet vast worden ingevuld. Dit om flexibel in 
te kunnen spelen op de aankomende situatie. De kosten voor deze inhuur zijn abusievelijk niet verwerkt in de begroting.

123 CDA Op hoeveel plekken in Rijswijk vinden activiteiten voor Koningsdag en 
de Buitenspeeldag plaats? Worden al deze activiteiten goed bezocht 
door de Rijswijkse inwoners? Is het mogelijk om het aantal plekken 
waar activiteiten georganiseerd wordt te reduceren, gezien de vele 
activiteiten die op beide dagen georganiseerd worden, om zo de 
begroting niet te overschrijden?

22 Er zijn dit jaar 19 subsidieaanvragen voor Koningsdag en 8 voor de buitenspeeldag aangevraagd. De activiteiten zijn verschillend, 
soms groot, soms klein en  worden overwegend goed bezocht door de eigen wijkbewoners. Voor 2020 is het voorstel om de 
subsidies van de wijkfeestsubsidies te veranderen. Het college dient hierover een standpunt in te nemen.

133 CDA Waarom is voor de verlening van omgevingsvergunningen extern 
personeel nodig, en waarom was dit niet als kosten begroot en 
anderzijds wel in de tarieven verwerkt?

22 De inhuur van extern personeel ziet toe op de  door de gemeente uit te voeren bouwtechnische toets van een aangevraagd 
bouwplan. Deze preventieve bouwtechnische toets zal met inwerkingtreding van de Wet kwaliteitszorg voor het bouwen 
(voorzien in 2021 als onderdeel van de Omgevingswet) worden vervangen door een toets door gemeenten van de opgeleverde 
situatie van het bouwwerk. Deze verschuiving in taken betekent nog nader te duiden andere kennis en vaardigheden van de 
medewerkers. Het is daarom dat bij vertrek van een vaste medewerker naar een andere werkgever deze uren voorlopig niet vast 
worden ingevuld. Dit om flexibel in te kunnen spelen op de aankomende situatie. De kosten voor deze inhuur zijn abusievelijk 
niet verwerkt in de begroting.

149 GBR Wijkgericht werken: waarom incidenteel? Is dit niet structureel? 22 Dit is incidenteel vanwege het overgangsjaar. 

76 RB Verstedelijkingsopgave €100.000,- is ontoereikend volgens u, het moet 
verhoogd worden met € 50.000 en daarna nog eens tot 2021 met€ 
150.000,-Graag een toelichting/onderbouwing waarom u van mening 
bent dat de ton ontoereikend is. 

23 We hebben intern geen projectleiders capaciteit. De inhuur van een projectleider kost ca. €100.000 per jaar. Daarnaast is 
€50.000 voor externe advisering, om onderzoeken te laten uitvoeren en praktische zaken als tekenwerk en drukwerk uit te 
kunnen laten voeren. Er worden diverse producten opgeleverd met een doorlooptijd tot en met 2021. Voor 2021 was nog geen 
budget aangevraagd.

77 RB Stadhuislocatie € 75.000,- aan onderhoud per jaar. Graag 
onderbouwen hoe dit bedrag is opgebouwd. 

23  Dit bedrag is bestemd voor het onderhoud en beheer van het oude stadhuis. Ten laste van deze post komen 
vastrecht/transportkosten energie, energie, WOZ, verzekeringen, rente en kosten voor onderhoudswerkzaamheden.

144 GBR Extra gelden voor implementatie Omgevingswet en 
Verstedelijkingopgave: kan een nadere toelichting / specificatie worden 
gegeven van de voorgenomen bestedingen? Op welke wijze zouden de 
kosten beperkt kunnen blijven (bijv. via doorbelasting aan 
marktpartijen?)

23 We hebben intern geen projectleiders capaciteit. De inhuur van een projectleider kost ca. €100.000 per jaar. Daarnaast is 
€50.000 voor externe advisering, om onderzoeken te laten uitvoeren en praktische zaken als tekenwerk en drukwerk uit te 
kunnen laten voeren. Voor het jaar 2020 en 2021 gaan we al uit dat het meeste werk wordt gedaan door interne medewerkers. 
De mogelijkheden van doorbelasting van kosten aan marktpartijen zijn nog niet onderzocht en zijn mede afhankelijk van de 
ontwikkelingsmogelijkheden die zullen worden toegestaan. 

165 BvR AZC: Th locatie Azc t/m 2022 worden extra inkomstem begroot  dit 
verhoudt zich niet met de sluiting in 2021. Tevens kunnen wij van het 
overzicht geen chocolade maken?

In de huurovereenkomst wordt rekening gehouden met een periode na beïndiging van het centrum om de locatie weer in de 
oorspronkelijke staat te herstellen. Voor 2020 wordt er 9 maanden huur bijgeraamd, voor 2021 een heel jaar en voor 2021 nog 3 
maanden (jaarhuur € 250.000 excl. indexatie).



145 GBR Gemist wordt een actualisatie / meeropbrengsten uit hoofde van 
bouwleges, met name nu in Parkrijk weer gebouwd kan worden. Wat is 
de reden om te veronderstellen dat de begrote bouwleges nog actueel 
zijn?

23 Er wordt gewerkt aan een actualisatie van de woningbouwprognose, incl RijswijkBuiten. Op basis hiervan wordt gerapporteerd in 
de 2de halfjaarrapportage. 

146 GBR Gemist wordt de verkoop grondopbrengsten sociale huurwoningen 
Benedictuslokatie aan Rijswijk Wonen. Zijn deze reeds in de begroting 
2019 verwerkt?  Hoe hoog zijn deze grondopbrengsten?

23 De opbrengsten zijn nog niet in de begroting meegenomen. De Wabo-vergunningsprocedure is nog niet afgerond. De netto 
opbrengsten voor de bouwrijpe grond bedragen € 590.000,--. Naar verwachting kan dit in de 2e MARAP worden meegenomen.

150 GBR Stadhuislocatie: waarom 50% van 75.000? 23 In de oorspronkelijke planning van de realisatie van de 1e fase van het Huis van de Stad werd uitgegaan dat de werkzaamheden 
nog in 2019 zouden starten. De actuele planning laat zien dat deze start in het 1e kwartaal 2020 zal plaatsvinden. Met beheer en 
onderhoud zijn dan ook in 2020 nog kosten gemoeid. Vooralsnog daarbij uitgegaan van 50% van de gebruikelijke jaarlasten.

16 VVD De omgevingswet komen we op verschillende plaatsten tegen in de 
stukken. Kan er een totaaloverzicht komen van alle uitgaven ikv 
omgevingswet?

24 2017 Uitgegeven € 90.657,95, 2018 uitgegeven € 309.124,95 en 2019 tot op heden uitgegeven €40.592,41

nummer partij vraag bladzijde antwoord
17 VVD De septembercirculaire van 2019. Moet dat niet 2018 zijn? 25 Dat had inderdaad 2018 moeten zijn.
78 RB Dividend BNG: € 472.900,- : naar welke pot gaat deze uitkering? 25 Dit bedrag behoort tot de algemene dekkingsmiddelen en zal deel uitmaken van het begrotingsaldo.
79 RB Septembercirculaire : nadeel € 76.000,- en vanaf 2020 tussen de 

€260.000,- en €379.000,- graag een toelichting wat deze “slechte 
maand” precies inhoud aub. Voor ons niet duidelijk.

25 Dit wordt veroorzaakt door een lagere bijstelling van het accres als gevolg van lagere rijksuitgaven. Samen de trap op, samen de 
trap af. Naast het effect van een lager accres spelen algemene mutaties, die vooral met de verdeling van de algemene uitkering 
over de gemeenten te maken hebben, een flinke rol. De genoemde bedragen in de vraagstelling sluit aan met de 
raadsinformatiebrief die in oktober naar de raad is verzonden.

110 Wij. Opbrengst OZB niet-woningen nog niet bekend? Is hier sprake van 
gebrek aan capaciteiten of gebrek aan informatievoorzieningen? We 
weten toch hoeveel bedrijven er gevestigd zijn in Rijswijk en wat voor 
soort bedrijven het zijn?  Informatie is tevens te vinden bij KvK, we 
hebben gemeentelijke controleurs die gevelonderzoeken kunnen doen, 
waarom zo traag?

25 De onzekerheid zit voornamelijk in lopende bezwaar- en beroepsprocedures. De doorlooptijd van deze procedures is onzeker en 
in de meeste gevallen niet beinvloedbaar. De nog niet opgelegde aanslagen betreffen voornamelijk aanslagen die afhankelijk zijn 
van lopende bezwaar- en beroepsprocedures.

182 D66 OZB niet-woningen: Wat is de achtergrond van de verwachte lagere 
opbrengst? Gaat het aantal niet-woningen in Rijswijk in aantal naar 
verwachting omlaag in de komende periode? Hoe wordt volgend jaar 
gezorgd voor een tijdige van consistent beleid naar ondernemers toe?

25 Er loopt een aantal bezwaar- en beroepsprocedures die de opbrengst negatief kunnen beïnvloeden. Bij de berekening van de 
opbrengst en het tarief wordt ieder jaar een inschatting gemaakt van de onttrekking of uitbreiding van waarde areaal binnen de 
niet-woningen. Dat kan onttrekking zijn als gevolg van daling van de WOZ waarde en sloop of transformatie van niet-woningen 
dan wel stijging van de WOZ-waarde of nieuwbouw van niet-woningen. In het coalitieakkoord is aangegeven dat de 
onroerendzaakbelastingen jaarlijks worden aangepast aan de inflatie. We verlagen als de kostenstijging op gemeentelijke 
diensten meevalt. We verhogen alleen als laatste middel, als dit noodzakelijk is voor de financiering van onvoorziene tekorten 
bijvoorbeeld bij de decentralisatie-uitkeringen in het sociaal domein of op de grondexploitatie.

nummer partij vraag bladzijde antwoord

Algemene dekkingsmiddelen en onvoorzien en overhead

Paragraaf Weerstandsvermogen en Risicobeheersing



111 Wij. Het risico met betrekking tot de participatiewet is verlaagd van 2 naar 1 
miljoen. Zijn er al toezeggingen gedaan vanuit het Rijk dat de gemeente 
wordt gecompenseerd voor wat betreft sociaal domain met name 
jeugdzorg? Zo ja, wordt dit structureel en wordt het risico daarop 
aangepast?

26 Dit risico heeft alleen betrekking op de Participatiewet (BUIG). Ten opzichte van het moment waarop de begroting 2019 werd 
gemaakt is de rijksbijdrage aanzienlijk verhoogd waardoor ook het risico is afgenomen. In deze rapportage wordt de nieuwe 
budgetindicatie middels een budgetair neutrale begrotingswijziging opgenomen (zie ook vraag 118 WIJ). De risico's met 
betrekking tot WMO, Jeugd, SW en Re-integratie zijn afzonderlijk als risico opgenomen. Voor wat betreft de compensatie vanuit 
het Rijk voor de Jeugdzorg wordt verwezen naar de beantwoording van vraag 112 WIJ. 

112 Wij. In de tabel op blz. 26 staat staat een financieel  gevolg van max. 2 mln. 
voor WMO, Jeugd, SW en Re-integratie. Bij sociaal domein op p. 19  
staat echter een totaal tekort benoemd van meer dan 2 miljoen. Is het 
benoemde financiële gevolg dan wel voldoende?

26 Bij het opnemen van dit risico is rekening gehouden met de toezeggingen vanuit het Rijk om de tekorten op de Jeugdzorg deels 
te gaan compenseren. In de meicirculaire 2019 van het gemeentefonds is de algemene uitkering  verhoogd in verband met de 
compensatie mbt de Jeugdzorg. Inmiddels is er door het inkoopbureau H10 een nieuwe prognose van de kosten van de 
jeugdhulp 2019 afgegeven. In een afzonderlijke brief wordt u geïnformeerd over de gevolgen hiervan en wordt een pakket aan 
maatregelen voorgesteld om het begrotingsevenwicht te herstellen.

187 D66 Risico paragraaf: Maximum van € 2,000,000 als risico. Is dit gezien het 
tekort 2018 een realistisch risico? Op basis waarvan is dit risico op € 
2,000,000 vastgesteld in een geactualiseerd risicoanalyse

26 Bij het opnemen van dit risico is rekening gehouden met de toezeggingen vanuit het Rijk om de tekorten op de Jeugdzorg deels 
te gaan compenseren. 

nummer partij vraag bladzijde antwoord
119 Wij. Doorwerking jaarrekening 2018. Ze hebben het hier over een bedrag 

aan afschrijvingen van: 1.074.000. Kunt u deze specificeren? 
28 Zie bijlage

183 D66 Aanschaf software: U geeft aan dat er een investering van 63.000 euro 
en een jaarlijkse kostenpost is van 8.000 euro voor het (verbeteren 
van) het verlenen,  verstrekken en digitaal gaan aanvragen en 
verwerken van subsidies in Rijswijk. Blijft het aanvragen van subsidies 
via niet-digitale weg mogelijk? Is hier in het budget rekening mee 
gehouden?

28 Het proces wordt in een later stadium nog beschreven, maar alle communicatiekanalen blijven beschikbaar.

nummer partij vraag bladzijde antwoord

nummer partij vraag bladzijde antwoord
18 VVD Raming Rotonde Diepenhorstlaan veel te laag. Stijging bouwkosten 

begrijpt de VVD. Maar over de rest hebben wij twijfels. Niet de eerste 
keer. Heeft de gemeente wel de juiste expertise in huis voor het 
opstellen van reëele ramingen?

30 Ja, tegelijkertijd is de praktijk dat de eerste ramingen, bedoeld voor opname in het investeringsplan, gebaseerd zijn op 
kentallen. Bij de definitieve detaillering, alsmede input uit participatie met de omgeving, worden de ramingen verder 
gedetailleerd en komen stijgingen in bouwkosten naar voren. 

Ontwikkeling investeringskredieten 2019

paragraaf Financiering

paragraaf Bedrijfsvoering



184 D66 Rotonde Diepenhorstlaan: In de reservering zit 600.000 euro voor het 
vergroenen van de assen. Gaat het om de assen van het aangegeven 
gebied in de Plaspoelpolder? Past deze investering in het gehele 
groenbeleid, zo ja, hoe verhouden deze kosten zich tot de algemene 
kosten van investeringen in het groenbeleid? Is er sprake van 
cofinanciering door het bedrijfschap Plaspoelpolder of de bedrijven in 
de Plaspoelpolder? 

30 het gaat om de assen die centraal bij elkaar komen op de kruising Diepenhorstlaan - Verrijn Stuartlaan. Het betreft hier een extra 
impuls in dit centrale deel van de Plaspoelpolder. Bij de planvorming wordt het vigerende groenbeleidsplan betrokken voor de 
hoofdlijnen/kaders. Het groenbeleidsplan is destijds niet uitgewerkt in een Uitvoeringsplan met geoormerkte investeringen. Bij 
gebiedsontwikkelingen of integrale herinrichtingsplannen zoals fietsroutes of rotondes worden specifieke investeringen 
opgevoerd. Er is in deze situatie geen cofinanciering, dat was geen doel op zich, wel proberen we bedrijven enthousiast te maken 
voor eigen investeringen in hun "voortuinen", de gemeente geeft het voorbeeld in het openbaar gebied. 

80 RB Rotonde Diepenhorstlaan + groen assenkruis:Was 1.269.000,- 
opgenomen, 2e raming 1.692.000,-  met welke bedrijven heeft u deze 
ramingen opgemaakt? Liep hiervoor een aanbesteding? Zijn er meer 
bedrijven die mochten inschrijven? Zijn er meerdere offertes 
opgevraagd?

30 De praktijk is dat de eerste ramingen, bedoeld voor opname in het investeringsplan, gebaseerd zijn op kentallen. Bij de 
definitieve detaillering, alsmede input uit participatie met de omgeving, worden de ramingen verder gedetailleerd en komen 
stijgingen in bouwkosten naar voren. De werkzaamheden vinden afwisselend in eigen huis en extern plaats door specialisten. De 
kosten voor het maken van ramingen liggen onder de grens voor meervoudig aanbesteden, daarom is één gespecialiseerd bedrijf 
ingeschakeld, dus niet meerdere. 

81 RB € 600.000,- voor verfraaiing en vergroening van de assen, zit hier ook 
het onderhoud van het groen in opgenomen?

30 In principe zijn er kosten voor  minimaal 1 jaar nazorg opgenomen voor het nieuw aan te brengen groen.

82 RB Kan u de 6 ton onderbouwen/ specificeren aub 30 Deze investering is een taakstellend budget waarbinnen een herinrichtingsplan wordt gerealiseerd. De basis stamt van een 
aantal jaren geleden bij de ontwikkeling van de Uitvoeringsagenda voor de Toekomstvisie Plaspoelpolder (doelen mbt verfraaiien 
en vergroenen). 

83 RB Infrastructuur Prinses Beatrixlaan:U vraagt een voorbereidingskrediet 
van € 400.000,-, begrijpen wij goed dat dit (nog) niet inzet zonder dat 
er duidelijkheid is van de bijdrage van andere partners?

30 dat klopt. 

113 Wij. Rotonde Diepenhorstlaan + groen assenkruis Aanvankelijk was voor de 
aanleg van de rotonde een bedrag opgenomen van € 1.269.000. Uit 
een tweede meer gedetailleerde raming blijkt nu dat dit bedrag 
onvoldoende is Vraag? Bevat de offerte niet de juiste informatie?  Of 
was de gemeente te laat met gunning? Of de aanbesteding was niet 
juist (of op tijd) ingediend? Voor de verfraaiing en vergroening is een 
bedrag van € 600.000 apart gereserveerd. Waarom apart? (maakt deel 
uit van het project toch?). Waarom zoveel? En waarop gebaseerd?

30 het project is in de ontwerpfase. De realisatiefase is in voorbereiding. Er is daarom nog geen offerte en gunning voor een 
aannemer. De aanbesteding willen we voor de bouwvak in gang zetten. De 600.000 was van oorsprong een apart project in de 
begroting. Uit efficiency zijn beide projecten samengevoegd (organisatie), en ook vanwege het betrekken van de omgeving voor 
planvorming/participatie was het beter om met één project naar buiten te treden. De twee onderdelen kennen in de 
realisatiefase een eigen planning (de rotonde wordt vanwege verkeersveiligheid eerder ingepland dan het plan voor vergroenen 
en verduurzamen openbare ruimte). 

84 RB IKC Montessori Parkrijk  € 30.250,- aan uitbreiding PV installatie  
zonnepanelen.Zijn hiervoor offertes opgevraagd? Of een aanbesteding 
?

31 Dit betreft een uitbreiding van de eerder aanbestede opdracht tot het realiseren van IKC Montessori Parkrijk

154 GL Hier staat vervangen “vlotter” i.p.v. plotter. Graag aanpassen. 31 Dit had inderdaad plotter moeten zijn.
114 Wij. IKC Montessori Parkrijk Investeringskrediet wordt verhoogd met 

30.250,- om het gebouw direct te laten voldoen aan de vanaf 1 januari 
2020 geldende BENG-norm. Kunt u hier cijfers tegenover zetten van de 
besparing op energiekosten die dit gaat opleveren? 

31 Met de investering wordt voorzien in 345m2 aan zonnepanelen waarmee wordt voldaan aan de BENG-norm. Dit komt overeen 
met 63 kilowatt piek (kWp) op jaarbasis. 

19 VVD Opwaarderen kleine kansrijke plekken. Is hier niet gewoon sprake van 
weg werken achterstallig onderhoud?

32 Deels wel. Met budget kunnen deze plekken net wat extra kwaliteit krijgen en kan de uitstraling zichtbaar verbeteren.



85 RB Opwaarderen kleine kansrijke plekken. €150.000,-Wie bepaald of de 
plekken kans rijk zijn? Wie stuurt dit project aan? Zijn er risico analyses 
gemaakt voor verzakkingen en of onbedoelde schades die hiermee 
veroorzaakt kunnen worden door burgers op gemeentelijke grond?

32 De gemeente bepaalt de quick wins (veel effect met relatief minimale inspanning die de leefbaarheid vergroot). Input hiervoor 
halen we onder andere vanuit signalen van inwoners bijvoorbeeld ontvangen via bewonersorganisaties, schouwen in de wijk of 
naar aanleiding van projecten of meldingen. De gemeente is sturend in de projecten en verricht de werkzaamheden zelf (of 
besteed deze uit). Bij complexere projecten zijn altijd meerdere disciplines van de gemeentelijke organisatie betrokken om tot 
een succevolle en veilige inrichting te komen. De inbreng van omwonenden kan op sommige locaties in de vorm van meedenken 
en ideeën aandragen.

159 PvdA Waar is het specifieke bedrag van 150.000 euro voor kleine kansrijke 
plekken op gebaseerd?

32 Dit is gebaseerd op ervaringscijfers (vanaf 2015 is gewerkt met een incidenteel budget voor kansrijke plekken) en het komt 
tevens voort vanuit het inzicht (planning/ raming) van de kansrijke plekken die momenteel in beeld zijn en die inwoners en de 
gemeente graag wil aanpakken. 

165 BvR Transformatorhuis: Wat is een kansrijke plek in welk kader moeten wij 
dit zien

32 Kansrijk zijn lelijke en onaantrekkelijke locaties en objecten in de openbare ruimte. Deze willen wij anpakken om hiermee de 
leefbaarheid in de wijken te vergroten en te zorgen voor een verzorgde uitstraling, passend bij de ambitie van het college v.w.b. 
'basis op orde'.  Voorbeeld van transformatiestations die aangepakt zijn: Park de Driesprong, Vrijebanselaan.

86 RB Opwaarderen Karel Doormanlaan:  €120.000,- overheveling overlast 
bomen naar opwaarderen Karel Doormanlaan. Gaat u daar de overlast 
van bomen aanpakken? Of, waarom is deze keus gemaakt, graag een 
toelichting. Idem voor de €580.000,- vrijvervalriolen , graag de 
toelichten voor de overheveling.

32 We maken sinds enkele jaren werk met werk. Dit betekent dat we zoveel mogelijk verschillende werkzamheden (groen, riolering, 
wegen, etc) combineren tot 1 project/herichting. Om deze reden voegen we budget vanuit meerdere disciplines samen tot 1.  Dit 
is de basis van de integrale projecten. Het samenvoegen is formeel een raadsbevoegdheid, vandaar dat we met deze aanvraag, 
de overheveling van riolering en groen aan u voorleggen. Bij de start van het project is van deze input/bijdrage uitgegaan. Er 
wordt overlast ervaren door bewoners van de bomen, omdat de boomwortels zorgen voor behoorlijk scheve bestrating en een 
rommelig straatbeeld. Door het vervangen en herplaatsen van de bomen zorgen we dat de overlast voorbij gaat.

185 D66 Karel Doormanlaan: Wat is de achtergrond van het overhevelen van 
het krediet? Wat zijn de gevolgen hiervan.

32 We maken sinds enkele jaren werk met werk. Dit betekent dat we zoveel mogelijk verschillende werkzamheden (groen, riolering, 
wegen, etc) combineren tot 1 project/herichting. Om deze reden voegen we budget vanuit meerdere disciplines samen tot 1.  Dit 
is de basis van de integrale projecten. Het samenvoegen is formeel een raadsbevoegdheid, vandaar dat we met deze aanvraag, 
de overheveling van riolering en groen aan u voorleggen. 

87 RB Nieuwe inzamelen: €300.000,- graag onderbouwing van dit bedrag. 32 Dit bedrag is gebaseerd twee wijken (150.000 per wijk). Dit is een gemiddelde raming. Het bestaat uit de levering van 
ondergrondse containers (het grootste gedeelte van het bedrag), de civieltechnische inpassing/het graafwerk voor de nieuwe 
container, het verleggen van ondergrondse kabels en leidingen die in de weg zitten, het aanleggen van nieuwe parkeerplaatsen 
of groen (indien deze vervalt door een container), de uren die nodig zijn om alle locaties te bepalen en technisch onderzoek te 
doen, civieltechnisch toezicht buiten en daarnaast de gebruikelijke bewonersbijeenkomsten en inspraakprocedures. 

88 RB Voorbereidingskrediet Lindelaan: sterk verouderd en beschadigd 
rioolstelsel gaat naar schatting miljoenen kosten, u vraagt een 
voorbereidingskrediet van€ 200.000,-

32 Dat klopt. We willen hiermee het technische voorbereidend onderzoek doen en het ontwerp van de straat maken. Met deze stap 
komen we tot een goed onderbouwd voorstel met bijbehorende kredietaanvraag.

89 RB Zijn de omringende riolen  in andere straten later aangelegd of in 
betere staat in Oud Rijswijk? Of gaat u dat nog bekijken?

32 Alle riolen worden regelmatig geinspecteerd. De omliggende wijken zijn inmiddels al een keer vervangen of gerelined. 

90 RB Loopt er bij deze aannemer een “ groot” inkoop traject met scherpe 
prijzen? Of betalen we de hoofdprijs per straat? 

32 Wij besteden altijd werkzaamheden aan conform het aanbestedingsbeleid. Voor grote projecten is dat altijd in concurrentie om 
een gunstige prijs en voorwaarden te krijgen.

115 Wij. Kunt u een toelichting geven op de kosten van het nieuwe inzamelen? 
Hoezo is het nodig om kabels en leidingen te verleggen en schaarse 
parkeerplekken te compenseren. De aanschaf en aanleg van welke 
inzamelmiddelen wordt hier bedoeld? 

32 zie vraag 87 RB. Er is beperkte ruimte in de ondergrond (veel kabels en leidingen) en de openbare ruimte. Dit betekent dat we 
soms kabels moeten verleggen om plaats te maken voor een ondergrondse containers. Soms is het niet anders, dan dat we een 
parkeerplaats moeten opofferen. Dan kijken we of we elders een nieuwe parkeerplaats kunnen realiseren. Met de aanschaf 
bedoelen we de aanschaf van de metalen containers die de grond in gaan. Dit laatste is het meest kostbaar.



116 Wij. Voorbereidingskrediet Lindelaan: er wordt nu toch ook gesproken over 
herinrichting Geestbrugweg? Waarom is er daartoe geen 
voorbereidingskrediet opgenomen? 

32 De Geestbrugweg is een verkenning naar korte en lange termijn problemen en oplossingen mbt verkeersveiligheid, 
doorstroming, inrichting, in een open planproces samen met de omgeving. Binnen Programma verkeer en vervoer (Bereikbare 
stad) is een klein budget beschikbaar voor dergelijke verkenning. Uit de verkenning komt dan een indicatie voor investeringen in 
de lange termijn begroting, mee te nemen in de Begrotingscyclus eind van het jaar. Of er sprake zal zijn van de noodzaak van een 
complete herinrichting is nog onduidelijk in dit stadium. De urgentie bij de Lindelaan is anders, daar is het 
noodzakelijk onderhoud van ondergrondse infrastructuur en de bestrating de voornaamste aanleiding. Herinrichting en het 
meenemen van kansen voor verkeersveiligheid, verbeteren fietsroutes en andere inrichting openbare ruimte 'liften' mee in de 
planvorming. zie ook antwoord 88.

20 VVD Herstel asfaltwegen. Bij acacialaan weer tegenvallers met ramen, 
begroten en monitoren. Wederom, is deze competentie wel in 
voldoende mate aanwezig?

33 Wij zijn in controle. We voorzien op dit moment een tekort in 2019. We hebben op dit moment zoveel integrale projecten 
gedaan (meeliften met ander werk) dat we aanvullend budget nodig hebben voor de resterende beheerprojecten.

186 D66 Achterstand asfaltwegen: Wat voor onderhoud wordt op gedoeld, 
betreft dit kleine reparaties? Zo niet, kan er ook voor worden gekozen 
om de integrale werkwijze als uitgangspunt voor alle toekomstige 
aanpak te kiezen en alleen voor kleine en/of plotseling  reparaties een 
ad-hoc werkwijze te kiezen? Zo niet, waarom niet?

33 Dit betreft grootschalig asfaltonderhoud waarbij een volledige straat opnieuw wordt geasfalteerd. Het uitgangspunt in het 
beheerplan is dat we integraal werken waar dit nodig is.

155 GL Herstel asfaltwegen: om welke tegenvaller in het werk aan de 
Acacialaan gaat het en hoe groot is deze? Er “dreigt” een achterstand 
in regulier onderhoud? Betekent dit dat we nu (in theorie) nog geen 
achterstand hebben, maar dat we met de extra investering deze 
absoluut kunnen voorkomen? Kunt u deze € 500.000 beter 
onderbouwen?

33 We hebben op dit moment zoveel integrale projecten gedaan (meeliften met ander werk) dat we aanvullend budget nodig 
hebben voor de resterende beheerprojecten. De acacialaan was aanvankelijk niet gepland (€200.000), maar is meegelift met een 
groot fietsproject (de romeinse route).

91 RB Groen Generaal Spoorlaan:€100.000,- :  12.000 m2 groen ingezaaid en 
50 nieuwe bomen,  zit in deze prijs ook het ‘’vervolg” onderhoud?  

33 Nee, dit is alleen de aanleg. Het onderhoud zit in het reguliere budget.

92 RB Zo nee, wie gaat het onderhouden en van welk budget? 33 Dit valt onder het reguliere budget. De gemeente is verantwoordelijk voor het onderhoud. Dit besteden we uit aan onze 
onderhoudsaannemers

93 RB Herstellen toegangsbruggen Rijswijkse bos € 200.000,-Graag een 
onderbouwing van deze “ herstel” kosten. Is er bekeken om/ of er een 
onderhoudscontract kan/kon worden afgesloten bij het aanschaffen 
van de brug? Of kregen we de brug gratis met de voorwaarde dat we 
het onderhoud bij de leverancier gingen afnemen?

33 Er ligt nu een tijdelijke brug (houten dragline schotten). Deze is aangelegd in opdracht de gemeente als tijdelijke toegang voor 
o.a. strandwalfestival. Het is de brug aan de kant van het oude stadhuis. Deze tijdelijke (houten) brug ligt er al lang en dit is niet 
langer houdbaar. Daarom willen we een definieve oplossing. Zoals vermeld komen we in de tweede rapportage met een 
definitief voorstel. Vooralsnog is dit ter kennisgeving.

147 GBR Wederom is er sprake van een overschrijding op het project Generaal 
Spoorlaan: nu vanwege het niet in het oorspronkelijke krediet 
meegenomen hebben van groenaanleg. Waarom is bij de 
oorspronkelijk krediet aanvraag geen budget opgenomen voor 
groenaanleg en –compensatie?

33 Vanwege de kap van enkele bomen aan de Generaal Spoorlaan, hebben we middels raadsbrief IB17 113 aangeven dat we het 
groen gaan compenseren en dit financieren vanuit het groencompensatiebudget. Dit was mede op verzoek van de raad. In de 
project is rekening gehouden met deze financiering. Er is dus geen sprake van overschrijding.

nummer partij vraag bladzijde antwoord

Reserves, voorzieningen en voorheen voorzieningen

Kadernota



nummer partij vraag bladzijde antwoord
21 VVD Subsidies aan derden. Heeft de gemeente de mogelijkheid de 

indexering niet toe te passen als de financiële situatie bij de gemeente 
daartoe aanleiding geeft?

37 Op grond van artikel 2.2 lid 3 van de huidige Algemene Subsidieverordening Rijswijk kan de raad afwijken van indexatie van de 
subsidies. Er staat echter een voorstel aan de raad op de planning voor na de zomer 2019 om een nieuwe subsidieverordening 
vast te stellen.

134 CDA Waarom ontwikkelt de huur van woonwagens en 
woonwagenstandplaatsen zich ander dan die voor het overige 
gemeentelijke woningbezit?

38 Rijksoverheid bepaalt jaarlijks de maximale huuromstijging waarbij onderscheid wordt gemaakt tussen de verschillende 
woonvormen. Deze lijn wordt gevolgd bij de jaarlijkse huuraanpassing van het gemeentelijk woningbezit en woonwagen(s)(-
standplaatsen).    

156 GL Kadernota, aanvullende spelregels. Betekent dit dat het nieuwe college 
alle reeds aangenomen beleid wil heroverwegen?

38 In de aanloop naar de begroting 2020-2023 wordt er een integrale heroverweging van al het beleid uitgevoerd (nieuw en oud) 
met als doel om binnen de financiële kaders van het coalitieakkoord ruimte te scheppen voor het uitvoeren van onze 
beleidsagenda. 

nummer partij vraag bladzijde antwoord
117 Wij. Waar komt de dubbele negatieve bijstelling op programma 

Gemeentelijk armoede- en schuldenbeleid vandaan? 
40 Deze dubbele negatieve bijstelling is van toepassing op het incidentele tekort van € 190.000 met betrekking tot het gemeentelijk 

armoede- en schuldenbeleid. Het bedrag van € 43.000 betreft de endogene ontwikkeling en het bedrag van € 147.000 betreft de 
exogene ontwikkeling

118 Wij. Kunt u de inkomsten en uitgaven op BUIG nader specificeren? Blijkbaar 
zijn enorme tekorten teruggedrongen, graag een overzicht daarvan 
(complimenten overigens! )

40 De mutaties op zowel de inkomsten als de uitgaven bij de BUIG hebben als doel op een budgettair neutrale wijze de aansluiting 
te houden met de meest recente budgetindicaties van het Rijk. Bij het maken van deze rapportage is er dus door het Rijk een 
budgetindicatie voor de gemeente Rijswijk afgegeven die € 2.185.790 hoger lag dan de indicatie zoals die bekend was ten tijde 
van het maken van de begroting 2019. 

188 D66 Financieel overzicht: Wordt er voor na 2019 geen tekort meer verwacht 
op jeugdzorg?

40 In verband met de vele onzekerheden die er momenteel nog zijn is vooralsnog alleen de begroting voor het jaar 2019 aan een te 
verwachten tekort aangepast. Bij het maken van de begroting 2020 zal de raming voor de komende jaren worden aangepast aan 
de meest recente inzichten en ontwikkelingen die op dat moment voorhanden zijn.

Financieel overzicht


